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 ראש העיר  –סקירה ודיווח אודות חזרה לשגרה  . 1

 

. לפני שאני פותח, אני  5.5.2021ום ישיבת מועצת העיר . סדר יערב טוב לכולם מר חיים ברוידא: 

רוצה איזו סקירה קצרה בנושאים שעל סדר היום. דבר ראשון, רוצה להביע צער על הטרגדיה במרון. 

כמובן איחולי  יקיריהם ו אני שולח מכאן, בשם כל תושבי רעננה, תנחומים למשפחות שאיבדו את

 החלמה ורפואה שלמה לפצועים.

ע לנו על האסון, פתחנו מוקד לסיוע ותמיכה רגשית לתושבים, ועובדים סוציאליים שלנו  ברגע שנוד

 סייעו במתן מענה בבני ברק. 

אנחנו כעיר הבענו סולידאריות, הזדהות. רבים מתושבי רעננה תרמו דם, והאסון הזה, לצערי הרב, 

ט, ואני מקווה שנדע  שוב גילה את פניה היפות של החברה הישראלית, ושל הקהילה הרעננית בפר 

 לשמר זאת בעיתות משבר. 

הייתה כתוצאה מקצר  מבחינת נושאים שעל סדר היום, עדכון לגבי השריפה בבית יד לבנים. היא 

 . 1בארון החשמל בקומה מינוס 

בשנה החולפת, למזלנו, השלמנו התקנה של מערכת ספרינקלרים וכיבוי אש חדישה, שנכנסה מיד 

ות של שריפה עוצמתית, שהייתה עלולה להביא לנזק גדול והרסני, ובזכות  לפעולה. היא מנעה התפרצ

התגובה המהירה והמיידית, גם של כוחות ההצלה, כיבוי האש והביטחון העירוני, שהגיעו למקום 

בזמן אפס, האירוע נוהל תחת שליטה ובזכות המערכת החדשה שהותקנה, גם הספרינקלרים פעלו אך  

רים, כך שלא נגרם שום נזק, לא לספריות, לא לאולמות ולא לחדרי  ורק במוקד, ולא בכל האזו

 מבחינת קורונה, יש לנו כרגע בעיר,   הישיבות.

 

 מתי הבניין חוזר לפעולה?   מר ניר קריסטל: 

 

 יש לנו כרגע בעיר,   מר חיים ברוידא: 
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 מתי פותחים את המקום,  מר ניר קריסטל: 

 

 , 11 מר חיים ברוידא: 

 

 ש העיר? יד לבנים, מתי יפתח מחדש? רא מר ניר קריסטל: 

 

חולים. ציון הרמזור  11משהו בסגנון חודש. מבחינת קורונה, יש לנו בעיר  מר חיים ברוידא: 

 , התחלואה מזערית מאוד, ואנחנו מקווים שזה ימשיך כך. 1.8שלנו הוא 

נחנו התחלנו  שיעור והיקף המתחסנים הגבוה בעיר, מאפשר לנו לחזור לשגרה, יותר מערים אחרות. א

לקיים אירועים, פעילויות, מופעים, ואני שמח לפגוש את הציבור, ולראות את אלפי התושבים  

 שפוקדים את האירועים, ואין ספק, אנחנו מזהים שיש צמא ורעב גדול, אחרי השנה שעברנו.

  פרויקט עיר חכמה, מאוד הולך ומתקדם. תפיסת ההפעלה וההשפעה ברמת התושבים, אנחנו עוברים 

ממש מהפיכה טכנולוגית, שהוטמעה והופכת להיות כלי חשוב בתוך המענה לתושב. המערכת הזאת 

תהיה ממש ממש ממש מבצעית, מדובר במערכת שיש לה גם היבטים של יכולת, למעשה, לזהות אדם  

 או אפילו כלב, שהלך לאיבוד, ואני גאה על כך. 

ראשי רשויות,   15ראשי רשויות, נאמר לי,  לחודש, יגיע לכאן מפכ"ל משטרת ישראל, ביחד עם 19-ב

מנכלים וראשי רשויות, לבוא ולראות את המערכת המבצעית. לראשונה בארץ, פועלת כזאת   15או 

מערכת, ואנחנו נראה אותה, איך אנחנו למעשה בפועל יכולים, גם כן, ללכוד עד כדי מצב של לכידת 

 קבים אחריו.פורץ, מהרגע שהוא נכנס לתוך העיר, ואיך אנחנו עו

ציינו את חודש כדור הארץ בסדרה של סיורים עירוניים, ובקשת של נושאים, הרצאות, פעילויות,  

מפגשים ושיתופי ציבור, וחשוב להעלות את המודעות לנושאים הסביבתיים, ומדהים לראות איך 

נחה לגבי הדור הצעיר מבין ומתחבר ונרתם למען הנושא. זו חלק מהתפיסה שלי, והייתה גם הקו המ

 המדיניות בל"ג בעומר, אפס מדורות ברעננה. 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 6 
 

אני שמח שציבור העיר נענה לקריאה. אנחנו, אבל, מצידנו הצגנו חלופות, אטרקציות לנוער 

 ולצעירים, ופעילויות מים אלטרנטיביות, וזאת תעודת כבוד לציבור הרענני כולו.

פיתוח, חידוש ושדרוג גינות ומתחמי   מי שמסתובב בעיר, ודאי רואה כיצד אנו ממשיכים בתנופה של

פנאי. זה לצד הצללות חדשות שנפרשו בספורטק העירוני, בשכונות רסקו ובאנילביץ', שמה גם חנכנו 

את גן העלייה המחודש, ואנו מקדמים פיתוח של גינות ומתחמים נוספים, בהתאם לתוכנית האב הר  

 שנתית.

בפארק רעננה, הוא נפתח ונפלא לראות את הציבור   דק היוגה, מי שעוד לא עבר, שווה ללכת לראות,

 מגיע ונוטל חלק בשיעורים, ואנחנו נקיים שם גם מופעים.

פרויקט משמעותי נוסף, זו הפריסה של הלוחות הסולאריים, על גגות המתקנים העירוניים. התחיל  

מעלה מיליון ₪, זה פרויקט בעל חשיבות אדירה לסביבה, חינוכית מה 12החודש בהשקעה של 

 הראשונה, והוא יחסוך לנו מאות אלפי שקלים בשנה. 

גם מהפיכת הפחים הכתומים יצאה לדרך. לצערי הרב, בשעתו, הוציאו אותם, אנחנו החזרנו אותם 

אחר דיאלוג, עם המשרד להגנת הסביבה. הפחים כבר נמצאים, כבר מוכנסים, גם לחדרי האשפה, 

 באמת בעלי ערך של מחזור.  וגם ברחוב. ואנחנו נעשה הסברה, כדי שנהיה

עוד פרויקט ייחודי, הוצאנו את הטלפונים הציבוריים הישנים בעיר, ובמקומם פרסנו מתקנים  

שהם מתקנים   –מיוחדים לטיפול באופניים. יש שישה כאלה. וגם מכשירי החייאה, דפיברילטורים 

תיות, זה חוזר לי פה  ייעודיים לטיפול, וגם מתקנים ייעודיים לטיפול באופניים וספריות קהיל 

 פעמיים.

 בכל מקרה, עשינו את הדברים האלה, וגם קיבלנו המון המון תודות ותשבחות.  

 –לכל אורך החודש האחרון, אנחנו ממשיכים במאמץ ממוקד לסייע לעסקים בעיר. זה מה שנקרא 

עים  ביום שאחרי הקורונה. יצאנו בקמפיין חדש לעידוד הרכישות מבתי עסק מקומיים, עם מבצ

 רעננים, תקנו ברעננה.  –והטבות ייחודיות לתושבי רעננה. ואני שוב קורא לתושבים 

שנה התוכנית הזאת לא יצאה   30אנחנו מקדמים את התוכנית ברחוב מגדל, לדעתי  –ברמה תכנונית 

אל הפועל. זוהי בשורה אדירה, אחרי שנים שהנושא והאזור כולו ממתין להתחדשות עירונית. הרחוב  
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ישנה את פניו בקרוב, אנחנו נקיים גם שיתוף ציבור, ונציג לתושבים את המדיניות התכנונית  הזה 

 שלנו, בשקיפות ובדיאלוג.  

דגיש, וזה כתוב, לדעתי, גם כן בהחלטה. האנשים שגרים שמה, בבתים של עמידר,  ואני רוצה לה

 לל ספק.ימשיכו אחר כך לגור בבתים החדשים שיבנו. על כך אנחנו נעמוד, ואין בכ

אנחנו פתחנו את מועדון הרכיבה לאזרחים ותיקים בפארק, זו רכיבה מודרכת, עם קבוצה חברתית  

שמשלבת סדנאות והרצאות לאזרחים ותיקים. תעברו, תסתכלו, חוויה אדירה לכל מי שמשתתף.  

 שדרגנו את הפעילות במרכזים הקהילתיים, והרחבנו את מכלול החוגים והפנאי לציבור.

נו טאבלטים לקשישים, לצורך המשך וחיזוק הקשר שלהם עם המשפחות, זו כבר חלוקה,  שוב חילק

לדעתי, או שנייה או שלישית. חילקנו מאות חבילות מזון ותווי קנייה ערב הפסח, ותודה לסגנית ראש  

 העיר דרורה כהן, ולרווחה, על כל הפעילות הזאת. איפה דרורה? היא הייתה פה כרגע.

עם משבר הקורונה, הקמנו פורום תעסוקה אזורי, יחד עם משרדי הממשלה,  כחלק מההתמודדות 

בלשכת התעסוקה. זה נועד לטפל במשפחות ובתושבים מחוסרי עבודה, שנפגעו ממשבר הקורונה.  

 אנחנו שואפים לתת מענה הוליסטי למכלול הצרכים והקשיים של אוכלוסיות ברעננה.

ל עובדי העירייה המסורים שפועלים במחויבות גדולה,  לסיכום, אני מנצל את הבמה כדי להודות לכ

ומאפשרים לתנופת העשייה הזאת להתרחש ולקרות מחדש מדי יום ביומו. תודה רבה רבה לכולם,  

 בשם כל התושבים ובטח חברי מועצת העיר. 

 

 פרידה מחבר המועצה צבי נדב. 2

 

צבי נדב. חבר המועצה צבי  פרידה מחבר המועצה  – 2אני עובר לסעיף מכאן  מר חיים ברוידא: 

נדב פורש היום, למעשה, מחברותו במועצת העיר, אחרי שנים רבות. והוא, גם מבחינתי, גם מבחינת 

אחרים, חלק בלתי נפרד מנוף העשייה הציבורית ברעננה. הוא ממש סמל לעשייה ומחויבות בלתי  

לוקי דעות בצד כזה או אחר. מתפשרת למען הקהילה, ויש לנו הרבה פעמים, והיו לנו הרבה פעמים חי

אבל דבר אחד לא היה ספק, כל אחד שניהל את הויכוח, או אמר את דברו, אמר את זה מתוך אמונה  
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 וכוונה, שזו טובת העיר רעננה.

צבי, סיפור החיים שלך, הוא מבחינתי סיפור של האומה והעם היהודי. אתה שורד שואה, שהגיע  

ה עלית לכאן, למדינת ישראל, ובנית את ביתך, הקמת  ארצה מתוך האפר של אדמת אירופה. את

 משפחה לתפארת... איפה הם נעלמו? אה, שיניתם את הטווח, אוקיי, בסדר. ואני מכיר אותם.  

ואני מודה לך, ומברך אותך בבריאות איתנה, בזמן איכות עם המשפחה והנכדים והחתולים, כמובן,  

ביה. ותודה צבי, יישר כוח. וכמובן שאני אאפשר  ואני בטוח שאתה תמשיך לעשות למען העיר ותוש

 לעוד אנשים לדבר. אז בבקשה, מי רוצה? רונית, בבקשה. 

 

ברשותכם אני אקריא. שביעות רצון היא אושר טבעי. צבי היקר, אמרה זו   גב' רונית ויינטראוב: 

ו מבטאת חלק מרכזי בצופן חייך, ובאישיותך המרשימה והאהובה. אותהמיוחסת לסוקרטס, 

 הפילוסוף, גם הוסיף שהאדם אינו יכול להיות מאושר, מבלי להיות קודם חכם. 

הדברים נכתבו על אנשים כמוך. חדות המחשבה, הראייה החיובית, השנינות וההומור, מגדירים  

אותך ואת מקור הכוח שלך, עוד משחר ילדותך בבלגיה, בכפר קטן, בוא היית מוסתר בזמן השואה, 

שע, בחסות אומץ הלב של אנשים שעבור קדושת החיים וערך האדם, היו  כשאתה מוגן מפני הר

 מוכנים לסכן את נפשם. 

במצפן הערכי שלך, המושתת על כבוד לזולת, ואמפטיה כלפי כל החסד האנושי הזה, קיבל משמעות 

יצור חי. הרעיונות הללו, מוצאים ביטוי גם ביצירות האומנות המרתקות שאתה מעניק לעולם, יחד 

 עומק והרב גוניות של דמותך.עם ה

היסודות הייחודיים באישיותך, והיכולות המרשימות שלך, עיצבו את מסלול חייך, קבעו לך הישגים  

 מרשימים, ולאורך הדרך אתה מביא במהירות כל חלום ומחשבה, לכלל מעשה והגשמה.

סחפת איתך  כנבחר ופעיל ציבור, התעצם בהובלתך כוחה של האומנות ברעננה. בדרכך הנעימה,

שותפות ושותפים רבים, ליכולת לקשור באמצעותה אחווה בין תרבויות ועמים, תוך יצירת שיח של  

 חומר ורוח.

בהתמדה ובמחויבות אמיתית, הצבת במרכז סדר היום הציבורי, את איכות החיים של הקהילה 
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ורת למימוש הוותיקה. יצרת קרקע פורייה של מנהיגות בקרב הגיל השלישי, ורקמת ערוצי תקש

 הקשר הבינדורי. 

העיר רעננה, היא מקום נפלא עבור בעלי החיים. היוזמות והמאבקים שלך, הם שהשפיעו על כך באופן 

 מכריע. רתמת לכך את המנדט שלך, וגם הפשלת שרוולים בעבודת שטח. 

צר  כדרכך בכל נושא הקשור לתחום הקיימות, פועלך בתחום מתחיל כל יום בגן העדן הסביבתי של ח

ביתך, וממשיך במקומות בהם אתה נוכח, כאזרח, או בעל תפקיד. תמיד תוך דוגמא אישית  

 והתלהבות שמגייסת כוחות נוספים.

בדרכך זו, ואחרי שחרשת שנים את העיר באופניך, לא הנחת לנושא שבילי האופניים, עד שבזכותך  

, ושופע משימות. אך תמיד איש אשכולות אתה, צבי. נמרץ יצאו לדרך תוכניות וביצוע לסלילתן.

 מוצא אתה זמן עבור אלה שהחיים החלישו, כלכלית או חברתית.

עשית זאת בנדיבות ובהתנדבות, ואפילו תרמת מההבנה הטכנולוגית המרשימה שלך, ופינית מזמנך  

 ללמד את אלה שמתקשים להתמצא ברזי העידן הדיגיטלי.

ם, ובכל זאת, אינך שוכח, כחלק משגרת יומך  אהוב ומוקף אתה במשפחה ואינספור מכירים ומוקירי

וחייך, להעניק תשומת לב וחמימות, לאותם שהבדידות השתכנה בביתם ובחייהם. אתה עושה זאת  

 בביקור, בשיחת טלפון, בהקשבה, ובכל דרך אחרת, המציעה מעט אור ונחמה. 

וכאומן. נסכם  קצרה היריעה לתאר את פועלך העצום כדמות ציבורית, כאקטיביסט בנשמה, כאדם

רק שממש כמו אותו משפט של סוקרטס, אתה מדגים כיצד חשיבה חיובית ושביעות רצון, הם  

משאבים המעשירים את החיים, והעושר הזה, הוא גם האוצר שיצקת לחיי המשפחה הנהדרת  

 שהקמת עם מרים, הנפש התאומה שלך.

פ"ם, במרצ ובשליחותך הציונית  הכוח החיובי הזה, היה גם המנוע שלך כמנהיג בשומר הצעיר, במ

 מטעם הסוכנות היהודית. 

היסודות האלה שגלומים בך, הניבו פירות נפלאים בעבודתך כמנהל מחלקת הגרפיקה בטלוויזיה  

 החינוכית. פירות שנהנו מהם דורות של ילדים. 

עלת תקופת כהונתך המפוארת במועצת העיר רעננה, משולה גם היא לעץ, ששורשיו עמוקים, ויביא תו
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 לאנשים עוד שנים רבות לאחר שניטע.

הסיום הרשמי של כהונה זו, מהווה עבורנו הזדמנות פז להודות על הזכות לפעול לצידך, לצמוח 

ולהגביה עוף בכוח ההשראה שלך. להיות טובים יותר בזכותך, ולהחכים מנקודת המבט הייחודית 

 שלך על היקום.

התפעם מהרוח הרעננה המפעמת בך, ומנחישותך  דרכינו לא באמת נפרדות, נמשיך להקשיב ול

 להתמקד תמיד בעתיד ובקדמה. כי סוד גלוי הוא שאתה, צבי, הצעיר האמיתי בחבורה. 

אוהבים אותך ומחכים לעוד שנים טובות של התפעלות מכל מה שאתה הוגה, יוצר ומסמל, עבור כל 

 ננה.  כך הרבה אנשים. באהבה והערכה עצומה, החברות והחברים ממרצ רע

 )מחיאות כפיים(  

 

 חיים, חיים? לא שומע. אני רוצה להגיד שתי מילים.   : חיים גולדמןמר 

 

 שנייה, אנחנו רוצים להראות את ה... גב' רונית ויינטראוב: 

    (יםלא מוקלטדיבורים )

 

 חיים גולדמן, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

ס של הצד הפוליטי. ממש אנחנו צבי, להווה ידוע שאנחנו לא באותו המתר : חיים גולדמןמר 

אתה דוגמא ומופת לאדם שהייתי   ממש לא. אבל אני רוצה להגיד לך משהו, דברים שיוצאים מהלב.

רוצה שיהיו יותר כמוהו בפוליטיקה, גם המקומית וגם הארצית. אתה איש מיוחד, אתה איש רגיש,  

 רגיש למצוקות הזולת, ותמיד הוכחת את זה. 

רת דברי שלא נעמו לאוזנינו, עשית את זה בצורה מאוד אנושית, מאוד יפה  נעים הליכות, גם כשאמ 

ועל כך מגיעה לך המון המון המון הוקרה. אתה יהודי יקר, ועומדת לך זכות גדולה בעצם היותך 

 יהודי שחי בארץ ישראל. 
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,  אומרים שיהודי שגר בארץ ישראל, זה המקיים את המצווה הכי חשובה ביהדות. מבחינתי, אתה אח

 תמיד אהבתי אותך, אמשיך לאהוב אותך. אני מקווה שנישאר בקשר.  

אני מאחל לך המון בריאות ואריכות ימים, ואין ספק שעוד נכונו לך עלילות, בהכירי אותך אתה איש  

יוצר, אהוב, ושיהיה לך באמת בהצלחה, לך ובדרך. תודה רבה על השירות הארוך והנהדר ששירת את  

 עיר. תודה רבה לך.  תושבי רעננה במועצת ה

 

 תודה חיים.  מר חיים ברוידא: 

 

אנחנו לא מכירים חברים מועצה, בעצם, לא כל כך מכירים אחד את השני, לא   גב' דרורה כהן: 

כל כל יודעים מאוויים, נקודות חוזק, מי האיש שעומד כאן. אמרתי לענבר, הנה אנחנו יושבות כאן, 

 י יודעת עליה? כלום.תיגמר הישיבה, ישבה לידי ענבר, מה אנ

קצת לדעת עליך. עשו לנו פעם סיור, ... מותר מבחינת  ואותך זכיתי להכיר ביד ושם, להכיר זה אומר 

החוק, זה היה מרתק, כל חברי מועצת העיר, עשו לנו סיור לימודי, ערכי, רגשי, ונתנו לצבי לדבר. 

הכוח שלך כל כך להיות במקום   שמעתי את סיפור חייך, התרגשתי, התפעמתי והבנתי. הבנתי מאיפה

 של להגן על כל אחד. 

זאת אומרת, אני באמת קשה לי איתך, קשה לי בנושא שאתה כל כך דעתן, ואתה לא מוותר, 

והמאבקים שלנו היו בעיקר ברחוב אחוזה לפני הבחירות, שדיברנו והתווכחנו ולא ויתרת. זה בית 

ם דבר, עד שלא אמרתי די, שיעזוב אותי, די די,  כנסת אזרחי, וכל מה שרצית. ועמדת ולא נכנעת לשו 

 רד ממני.

אז שנרד בלהט הויכוחים, שנהיה במקום של החיבורים, שמחתי שעזבת, אם זה נכון, אני לא יודעת,  

 בשביל לטפל באשתך, להיות לה עזר ובשבילי, כאישה שמבוגרת, אני גאה בך, כל הכבוד. 

 

 דרורה, תודה רבה רבה.   מר חיים ברוידא: 
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 אני מבקש להתייחס.   מר ניר קריסטל: 

 

  אוקיי. מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, צבי רצה להגיד משהו?  מר ניר קריסטל: 

 

 בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא, אני רואה שצבי רוצה להגיד משהו.  מר ניר קריסטל: 

 

 שומעים אותי?  : מר צבי רוסלר נדב

 

 כן.  מר חיים ברוידא: 

 

 דם כל, ריגשתם אותי.  קו : מר צבי רוסלר נדב

 

 רגע צבי, אפשר להגיד לך עוד משהו לפני שאתה מסכם?  מר ניר קריסטל: 

 

 מה?  : מר צבי רוסלר נדב

 

 אפשר להגיד עוד משהו לפני שאתה מסכם?   מר ניר קריסטל: 

 

 כן, היום זו ההזדמנות, כי בפעם הבאה, בבית הקברות, אני לא אשמע.   : מר צבי רוסלר נדב
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שמע, לפני הכול, לא למהר, עוד אף אחד לא חזר ואמר ששם יותר טוב. אז   סטל: מר ניר קרי

תישאר איתנו. בשלוש מילים, צבי יקר, אשרינו שזכינו בך. ההזדמנות שלי להכיר אותך, כתושב  

רעננה, הייתה באמת דרך הפעילות הפוליטית, כבר לפני הרבה שנים. ואני רוצה להגיד לך, שהדבר  

 אור פניך. הכי שמח בך, זה מ

אתה תמיד מאיר פנים לכל אדם, ורואים את אהבת האדם אצלך בעיניים, עוד לפני שאתה פותח את 

הפה. אחר כך גם שומעים אותה, אבל זה פשוט נהדר. ואתה באמת עושה את הכול מכל הלב, מתוך 

ם אני רואה  רצון לתרום, מתוך רצון לעזור, מתוך רצון לבנות ולעשות טוב, בדרכך המיוחדת שלך, וג

אותך הרבה מאוד שנים בתחום של האומנות, נהנה כמובן, כמו כולנו מהציורים שלך, אבל גם מכך 

 שאתה דוחף אחריך ורותם הרבה מאוד אומנים. 

באמת, יש לך אישיות מיוחדת, וכמו שפתחתי, אשרינו שזכינו בך. מאחל לך רק בריאות, אריכות 

 ר עליו תמיד תמיד.ימים, ואת אותו חיוך שיש לך כרגע, שמו

 

   תודה, מיכאל? מר חיים ברוידא: 

 

צבי שלום, יצא לנו להכיר לא פעם אחת ולא פעמיים, אנחנו מהוותיקים פה   : מר מיכאל רייזמן

במועצה. לאורך כל הזמן, ידענו מדי פעם להתווכח אחד עם השני, אבל ידענו לכבד אחד את השני. 

, יום למחרת הופעת אצלי במשרד, והבאת תמונה שציירת,  אני זוכר, ביום שנבחרתי להיות ראש העיר

ואמרת שאתה רוצה להעניק לי שיהיה לי אצלי במשרד, והדבר שיותר ריגש אותי, זה שביום שעזבתי  

התמונה הזאת היא בשבילך, אני רוצה שתיקח אותה אליך הביתה.  –את סגנות ראש העיר, אמר לי 

 שאתה חשבת עליי, ואני חושב שזה הדדי. אז זה בדיוק אומר בדיוק, איך שאתה, מה

אני מאחל לך הרבה הרבה הרבה חיים טובות, ותעשה רק מה שטוב לך, ושיהיה לך המון המון 

 בהצלחה, תהנה.  

 

 ארז. רק בקצרה, כי יש לנו היום המון...  מר חיים ברוידא: 
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יקר, וכמובן  צבי היקר, צבי, אנחנו רחוקים עכשיו. צבי ה ממש ממש בקצרה.   : ארז ברטמר 

כל בני המשפחה, אני מבקש לברך אותך גם כחבר מועצה, וגם כי אנחנו מכירים עוד לפני, כשכנים 

בני המשפחה. ולהגיד לך תודה, על כך שאתה בהתנהגות הפוליטית, מביא  קרובים, הכי קרובים של 

צורה כל כך  את החיים האמיתיים, שזה לפעמים די נדיר, שההתנהגות האישית, באה לידי ביטוי ב

 מובהקת בהתנהגות הפוליטית, במקרה שלך בנועם ההליכות.

אז אני רוצה להגיד לך תודה על כך, ולאחר לכולנו עוד הרבה הרבה חברי מועצה שמתנהגים כך.  

 חה, תודה.  בישיבות המועצה ובעשייה הקהילתית, כמו שהם ברמה האישית. וברכות לכל המשפ

 

 ן?  תודה ארז, איל מר חיים ברוידא: 

 

אבל צבי היקר, אם אני אברך אותך, אני אזיק מרוב הברכות שקיבלת פה,   מר אילן כהן:

הייתי חייב להגיד מספר מילים. קודם כל, אתה איש יקר ונעים הליכות, אבל דבר אחד יש בך טבוע, 

  וזו אהבת חינם. וזה, אתה צריך ללמד הרבה אנשים, אהבת החינם שלך לאנשים, היא ללא גבול. אז 

 אני מאחל לך שיהיה לך עתיד יותר טוב, ותודה על כל מה שאתה עושה.  

 

 תודה אילן. צבי, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני רק מדבר שעה, זה בסדר.  : מר צבי רוסלר נדב

 

 אין בעיה.  מר חיים ברוידא: 

 

ריגשתם חבר'ה, אתם מאוד ריגשתם אותי, זה נשמע כאילו נדוש, אבל באמת  : מר צבי רוסלר נדב

אותי. תראו, לפוליטיקאים ולשחקני תיאטרון, לא קל לרדת מהבמה. בכל זאת, אני פורש שלם עם 
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 עצמי.

שאני מפנה את מקומי לדור הצעיר של פעילי הרשימה שלי, ואני מאוד שמח   קודם כל, מפני 

י גם  שבעקבותיי, נכנסה מירב מאיר כאן, שאני בטוח תהיה חברה מובילה, חברת מועצה למופת. אנ

 מאחל לה כל טוב. 

אני גם אסיר תודה, שניתנה לי את ההזדמנות לקדם נושאים שחשובים לי. חשובים לי, כי הם  

 Partir c'est mourir –חשובים לעיר. בצרפתית, יש אחד שמבין כאן, יש פתגם עם אמירה שאומרת 

un peu.שאתה נפרד, אתה  למה זה למות קצת? כי כל פעם  , זה נשמע דרמטי, ללכת זה למות קצת

 נשאר, אתה משאיר חלק קטן מעצמך במקום שנפרדת ממנו. ואני משאיר מאחוריי פעילות.  

תראו, אני התרכזתי בשלושה תחומים עיקריים, רווחת האזרחים הוותיקים, קידום אומני רעננה,  

כנים  והקמת תשתית להגנת בעלי חיים. בשלושת התחומים האלה, מצאתי למזלי, תושבי עיר שהיו מו

 איתי ביחד, להרים את הנושאים האלה, ולפעול למען הנושאים האלה.  

אני עוזב שקט, ואני רוצה רק להגיד, עם הגמלאים הקמתי, ביחד עם חברי הטוב, דן פיינר ז"ל, את  

מועצת האזרחים הוותיקים. עם בעלי החיים הקמתי לא... רוזה בריגל ז"ל, את עמותת חתולי רעננה,  

זרה. ועם האומנים מצאתי שותפים להרים איתי את מוזה, עם ארגון אומני שלצערי הרב התפ

 אומנות.

אני עוזב די, בוא נגיד, אני עוזב שקט. למה? מרוצה גם. כי אני יודע שאת הדברים שעשיתי, יש מי  

שימשיך אותם. לאזרחים הוותיקים, אתם דואגים, אני בטוח. לבעלי חיים, ראש העיר אוהב גדול של 

 ים, ויש לנו מזל, יש לנו במקרה וטרינר שאוהב בעלי חיים, זה נדיר.  בעלי חי

 

 אתה יודע שהקמנו חתוליה.  מר חיים ברוידא: 

 

 כן, כן.  : מר צבי רוסלר נדב

 

 שמחוברת לבית הספר הדמוקרטי.  מר חיים ברוידא: 
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ש תחום כן, לחתולים הרבה יותר טוב מלהרבה הומלסים בארץ הזאת. אבל י : מר צבי רוסלר נדב

אחד, שאני לא לגמרי שקט. זה תחום האומנות. תראו, בעיר, האומנות הויזואלית. תראו, בעיר איש,  

 אנשים ומקומות שבהם מציירים, יוצרים, יש בית האומן, יש כל מיני מקומות, שיש חוגי ציור.  

 חברים יקרים, זה מאוד נחמד, זה מאוד חשוב, אבל זאת לא אומנות. 

מביאה בכלל מזון לנשמה. היא מתקיימת בכל מקום, רק הודות לתמיכת   תראו, אומנות היא

השלטון. מאז פירנצה עד תל אביב, ואולי רעננה, אי אפשר לקיים אומנות ללא תמיכת השלטון. זה  

 תחום שעדיין לא פותח ברעננה, צר לי להגיד. 

לפעמים מקנא בהן,  זה תחום שבו עדיין לא הושקעו משאבים, תחום האומנות. בערים שכנות, אני 

פתח תקווה, הרצלייה, רמת השרון, כפר סבא אפילו, יש מוזיאונים, יש גלריות ויש בתי אומן. ואם  

, יש לי חלום שגם ברעננה, בחלומי,  I have a dreamמותר לי לגנוב משפט מלא יהודי, יקר, גוי יקר, 

 סדנאות לאומנים ולצעירים.  יקימו היכל האומנות הויזואלית, שבמרכזה יהיה מוזיאון, גלריות ו

אני מאוד מקווה שאני אספיק לראות את הגשמת החלום הזה. החלום הזה, הוא שווה ערך לכל  

התושבים, אפשר להיות שמאלני, ימני, דתי, חילוני, האומנות היא חשובה לכולם, והיא חשובה בעיר  

ם מותר לי להגיד, קראתי רק  הזאת, ואני מאוד מקווה, שראש העיר הקיים, חיים, יקדם את זה. כי א

לפני יומיים באינטרנט, שאחת מההבטחות של חיים, היא הקמת בית האומן. אז בית מוזה זה עדיין 

 לא בית האומן, זה מקום נהדר, זה עדיין לא בית האומן.

 טוב, למי תודה ולמי ברכה, הגיע הזמן למי תודה ולמי ברכה.

העירייה. פגשתי הרבה עובדי עירייה, בעלי מקצוע, בעלי   אז קודם כל, אני רוצה להגיד תודה לעובדי

לא נתקלתי אף פעם בעובד שלא יהיה מוכן לעזור לי במשימה שהיא בסך   מוטיבציה מאוד גבוהה.

הכול לטובת האזרח. לא משימה פוליטית, משימה לטובת האזרח. לא פגשתי אף עובד שלא נענה ולא  

 עזר. 

ף תרבות, אנשים יוצא מן הכלל, שיש להם מוטיבציה, הם אוהבים  ובמיוחד, יש לי תודה מיוחדת לאג

 את העבודה, והם נכס לעיר הזאת. 
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תודה, כמובן, לסיעה שלי היקרה, שבמשך השנים הפכה, בעצם, למשפחה. משפחה שנייה, ראשונה, 

  משפחה. אנחנו ביחד, ומי שאומר שבפוליטיקה אין חברות, הוא לא יודע מה הוא אומר. יש חברות, 

חברות אמת. ואנחנו משפחה, אנחנו תומכים אחד בשני, והיה מאוד כיף לעבוד ביחד עם כזאת 

 חבורה.

עם רונית, יושבת ראש הסיעה, היא פירגנה, היא עזרה, היא תמכה, אבל חשוב מכל, היא תמכה 

בהנחת התשתיות בתחום האומנות, שקיימות עד היום. מינימאלי, אבל חשוב מאוד. בית מוזה קם 

 בה מאוד בזכותה.  הר

תודה, כמובן, לראש העיר הקיים. אנחנו לא מאותה מפלגה, מה לעשות, ולחברי המועצה. תראו, כמו  

שכולם אמרו, מה שמאחד אותנו, קודם כל, היו לנו חילוקי דעות. זה הדבר הראשון שמאחד את  

י אפשר להכחיש אותו,  כולנו, היו חילוקי דעות. אבל, היינו, אנחנו בכל זאת מאוחדים בדבר אחד, שא

 המסירות שלנו למען העיר הזאת.אהבתנו לעיר הזאת. 

יכולים להיות חילוקי דעות, יכולים להיות אידיאולוגיים, אבל אנחנו ידענו גם להתגבר על חילוקי 

 דעות אידיאולוגיים, כדי לקדם דברים.

דה שמעניקה הנחות חברי חיים אומר שאני בצד השני של המתרס. ונכון, אבל ישבנו ביחד בווע

 לתושבים, וליבו החם מתחבר לליבי החם, ועשינו עבודה. 

תראו, בימים האלה, טוב לפעמים להתייחס למאחד. בימים האלה במיוחד, ולקבל את האדם הנמצא  

מולנו, כפי שהוא, לא צריכים לשנות אותו, צריכים לקבל אותו. כי רק כשנקבל את האדם שמולנו, 

כל להתגבר על חילוקי הדעות, ואם לא, תישאר מחלוקת. מחלוקת קמה לפעמים, נוכל לעבוד איתו. נו

 יוצאים ניצוצות שיש להם את היכולת שלהם לעשות מדורה חיובית. 

ובמיוחד אני רוצה להודות, כמובן, כמו שכולם מבינים את משפחתי, לרעייתי מרים שלצערי הרב לא 

תום נכדי הגדול, הנכד הקטן הוא עכשיו בטיול, איך  יכולה להיות כאן, לבתי יפעת שהיא בת נהדרת, ל

 קוראים לזה? טיול ישראלי, 

 

 מסע ישראלי.    :דוברת



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 18 
 

 

כן, הוא לא יכול להיות כאן. אנחנו משפחה קטנה, אבל מלוכדת. ואני מודה  : מר צבי רוסלר נדב

ה. מלבד זה,  לכולם שקיבלו בהבנה, את עיסוקיי הרבים, שלפעמים באו על חשבון זמן איכות המשפח

 תודה לכם, אף על פי הכול, אוהב אתכם.  

 

 צבי, ריגשת מאוד מאוד.   מר חיים ברוידא: 

 )מחיאות כפיים(  

 

 אתה מוזמן להישאר בכל מקרה, אם אתה רוצה.   מר חיים ברוידא: 

 

 לא, זו פריבילגיה לצאת עכשיו.  : מר צבי רוסלר נדב

 

 אותך.  יכול להבין אותך, יכול להבין מר חיים ברוידא: 

 

 ... טוב : מר צבי רוסלר נדב

 

אוקיי. בואי. רגע בואי, קחי את המיקרופון, רגע. יש לך אחלה בת, אני יכול  מר חיים ברוידא: 

 להעיד על זה.

 

 תודה. אבא, אבא?     :יפעת

 

 צבי, צבי.  מר חיים ברוידא: 

 

ועד  הוא לא שומע כלום. מילה קטנה. קטנה. כשהילדים שלי היו קטנים,   :יפעת
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היום, תמיד הייתי אומרת להם שאין ל"ו צדיקים, יש רק אחד, וזה סבא שלהם. זהו, זה מה שרציתי  

 להגיד.

 )מחיאות כפיים(  

 

 הצהרת אמונים של חברת המועצה מירב מאיר . 3

 

טוב, אנחנו ממשיכים. ברוכה הבאה מירב מאיר, היא מצטרפת אלינו כחברת   מר חיים ברוידא: 

לנעליים גדולות. אנחנו מאחלים לך בהצלחה, ובטוחים שתעשי את מלאכתך   מועצה חדשה, נכנסת 

 נאמנה למען הציבור ברעננה. אנחנו נבקש ממך, מירב, להצהיר אמונים.  

 

 רגע, יש פה איזו תקלה בפרוטוקול, חיים. ...  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 טוב, אז סליחה.   : גב' מירב מאיר

 

 מירב, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

כן. אני מתחייבת לשמור אמונים למדינת ישראל, ולמלא באמונה את  : גב' מירב מאיר

 שליחותי במועצה.  

 

 תודה רבה, שיהיה לך בהצלחה.  מר חיים ברוידא: 

 

 תודה רבה, ברשותכם אני רוצה לקרוא איזה משהו,   : גב' מירב מאיר

 

 מילה אחת למירב,  גב' רונית ויינטראוב: 
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 טובה, מירב.   בשעה מר ניר קריסטל: 

 

 אחרי שתדברי מירב, ואחרי זה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

אין בעיה. אז מכובדיי, תושבים יקרים, מאבקים חברתיים תמיד היו קסם  : גב' מירב מאיר

בעיניי. אני כל כך מעריכה את המסירות האינסופית של מנהיגי המאבק, החל מהפנתרים השחורים, 

ון חברתי, שוויון מגדרי, מאבקים רפואיים, מאבק העצמאיים ועוד.  ועד המאבקים של ימינו, שווי

אתמול שאלתי את הבן שלי מה הוא היה אומר עליי, אם הוא היה צריך לעמוד פה עכשיו. הוא ענה לי  

 אישה חזקה, שלא מוותרת, אבל לפעמים המאבק מיותר. –

יטיים והמאבקים על כששאלתי אותו למה הוא מתכוון, הוא ענה לי שלא כל המאבקים הפול

העקרונות והערכים שלי הם מוצדקים, ולפעמים הם קרב אבוד. הסברתי לו, שכל עוד יש אמונה  

 בדרך, אין מקום להרמת ידיים, ולכן אני פה.  

, למדתי בבתי הספר בעיר, ובחרתי לגדל פה את ילדיי. אבא שלי, זכרו לברכה, 5הגעתי לרעננה בגיל 

אמא שלי, כמו אמהות רבות בזמנו, הייתה איתנו בבית, ותמיד  תנו. עבד מאוד קשה כדי לפרנס או

 הייתה מחכה לנו באהבה, עם ארוחת צהריים חמה. אז, ילדי מפתח היו כמעט מילים גסות.

אני שמחה להיות שייכת לדור בו ברור לרבים שנשים יכולות לעבוד כדי להיות שוות ברנסת הבית,  

 . וכדי לממש את עצמן מבחינת הקריירה

גדלתי על ערכי שוויון, על ערכים של נתינה, אהבת הזולת, ואני שמחה שמצאתי גם את הדרך  

, על  המקצועית שלי, שתהיה מושתתת על אותם ערכים. תודה לחברי הסיעה שלי, רונית, דבי, עמית

החיבוק. תודה לעדית וצבי על כל מה שהם עשו למען העיר ולמען הסיעה, ולמעני. תודה למשפחה  

 ימה שלי, אמא שלי, אחים שלי וכמובן הילדים שלי, ניצן ויותם. המדה

אני מתחייבת בפניכם, כי כמו חבריי פה, אפעל בהתאם לערכי הסיעה, ואהיה איתכם בעוולות שאתם 

  חווים, בבעיות בהן אתם נתקלים, ואעשה כמיטב יכולתי לסייע לכם, תושבי העיר. תודה.
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 לחה.בשעה טובה מירב, המון הצ    :דובר

 )מחיאות כפיים(  

 

 אוקיי, אנחנו ממשיכים.   מר חיים ברוידא: 

 

חיים, מילה אחת, אני רק רוצה, זה יהיה קצר, אנחנו פחות דרמטיים   גב' רונית ויינטראוב: 

בכניסה, יותר ביציאה. אבל למי שלא יודע, מירב היא אמנם חברת מועצת עיר חדשה, אבל אשת  

 יקה.  ציבור, ומה שנקרא, תורמת שטח ות

היא איתנו הרבה שנים, מחוברת להרבה דברים מאוד חשובים בעיר, אם זה בתחום החינוך, הרווחה, 

זכויות אדם, למשל פעילות ענפה באגודת ניצן ועוד דברים, ואני חושבת שהיום תושבות ותושבי  

ים רעננה, מרוויחים כוח משמעותי שישרת את כלל העיר. לא משנה מי בחר בנו, הערכים האנושי

מדברים לכולם, לא הכול קונפליקט. אז אני מברכת היום גם אותנו, את סיעת מרץ ואת סניף מרץ,  

אבל גם את העיר רעננה, על הכוח החשוב של מירב מאיר. כמו שאמרתי, אשת ציבור ותיקה וחברת 

 מועצת עיר, עם הרבה מרץ לפעול.

 וכאלה, גם את היותר מאתגרים.   ומירב, יהיו לך הרבה הרבה רגעים, חלקם אני רוצה שתנצרי,

 

 ברור.  : גב' מירב מאיר

 

 תודה רבה רבה.   מר חיים ברוידא: 

 

 17.3.2021אישור פרוטוקולים של ישיבת המועצה מיום . 4

 

אוקיי, אישור פרוטוקול של ישיבת המועצה. הפרוטוקולים נשלחו אליכם,   מר חיים ברוידא: 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 22 
 

   עד אישור הפרוטוקול? נראה לי פה אחד, אוקיי.למישהו יש הערות? אז נעבור להצבעה. מי ב

 
 :הצבעה

  17 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 17.3.2021על אישור הפרוטוקול מישיבת המועצה מיום  מועצת העיר החליטה פה אחד 

 

 *מירב מאיר לא הצביעה מאחר ולא נכחה בישיבות הקודמות.

 
 הצעות לסדר. 5

 

ים להצעות לסדר. אבקש מחבר המועצה עמית צור, להציג את אנחנו עובר מר חיים ברוידא: 

 ההצעה לסדר שהוגשה, בנושא לפניה לנשים ולגברים כאחד מפרסומי העירייה הרשמיים. 

 

שנייה, אנחנו מבקשים שמירב, לתת לה את הכבוד לפתוח, בהצעה לסדר   גב' רונית ויינטראוב: 

 שלה. 

 

 ית צור, וזהו. קדימה עמית. לא, לא, אנחנו אמרנו עמ מר חיים ברוידא: 

 

ש להביא לאישור המועצה הצעה לסדר, שמדברת, או מבקשת,  אז אני מבק  : מר עמית צור

 שתעשה פניה לנשים ולגברים כאחד בפרסומי העירייה הרשמיים.

מהאוכלוסייה הכללית, ומאוכלוסיית תושבות ותושבי העיר רעננה. נשים,  51%נשים מהוות, כידוע, 

ן נהנות משוויון ביחס לגברים, בתחומים רבים. השפה הרשמית מדירה אותן מהשיח לצערנו, אינ
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הציבורי כאשר היא מתייחסת לגברים בלבד, ברוב הפעמים. מספרן של אנשים הנמצאות בתפקידי  

  14-רשויות מקומיות, מתוכן רק ב 257בישראל  מפתח ציבוריים ועסקיים נמוך מאוד ביחס לגברים, 

 ה כראש הרשות המקומית. רשויות מכהנת איש

נשים מדווחות מדי שנה   200,000-אנחנו יודעים גם שנשים רבות סובלות מאלימות על ידי בן זוגן, כ

 , וכיום המספר גבוה עוד יותר. 2017על אלימות כלפיהן, מצד בן זוגן, נכון לשנת 

ני מקרי פגיעה, בשנים האחרונות ישנה עלייה במודעות לצורך לשוויון לנשים, בהגנה על נשים מפ

 אלימות או אפליה, ובמתן הזדמנויות שוות לנשים בכל התחומים. 

עלייה במודעות זו, היא מבורכת ויש להקפיד עליה גם במערכת החינוך העירונית, בה לומדים  

ולומדות אלפי תלמידות, וגם במרחב העירוני הציבורי, בו מתקיימים חיי היומיום של גברים ונשים 

 כאחד.

עיריית רעננה  –ברים שפורטו בהצעה לסדר, אבקש מהמועצה לקבל את ההחלטות כדלקמן לאור הד

תקדם שוויון לנשים בכל תחומי החיים, החל מגילי גן, ועד לאוכלוסיה הבוגרת. העירייה תפנה גם  

לנשים וגם לגברים, בכל פרסומיה הרשמיים, בלוחות המודעות העירוניים, בפרסומי העירייה  

 בה וברשתות החברתיות. בעיתונות הכתו

מוזמנות ומוזמנים, או בלשון ניטראלית,  –הפנייה יכולה להיות באמצעות לשון פניה מעורבת, למשל 

 העיר רעננה מקדמת בברכה... –למשל 

באמצעות כך, העירייה תקפיד להתייחס לאוכלוסיית הנשים, המהווה רוב בעיר, ותמנע הדרה של  

 לה, פעמים רבות, לאפליה ולדיכוי של נשים.נשים במרחב הציבורי. הדרה שמובי

יש למנות פונקציה מקצועית, שתפקידה לנטר את הנושא, ולוודא מעבר מלא ותקין לפרסומים  

 שוויוניים מגדרית. תודה.  

 

תודה. עוד לפני שאריאל ישיב לך, אני חושב שאנחנו אחת הערים שבתחום   מר חיים ברוידא: 

ות את כל הפניות שלי, כשאני מוציא באופן רשמי מטעם  הזה הכי הכי חזקות. אם תוכל לרא

 העירייה, 
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 אני רואה, יפה מאוד, באמת.   מר עמית צור: 

 

עבור תושבות ותושבי רעננה, כך שהמבחינה הזאת אין בכלל ספק. אריאל  מר חיים ברוידא: 

  בוא, אולי תקרא את הדברים.

 

שיח שוויוני בין ות בכל הקשור לקידום הינה מהרשויות המובילרעננה  מר אריאל הילדסהיימר:

המינים, ומשאבים רבים מושקעים בנושא, מתוך תפיסת מדיניות ברורה, אותה מוביל ראש העיר.  

העירייה הטמיעה שפה רב מגדרית במחשבי העירייה ובאתר העירייה, ובכלל הטפסים והמכרזים  

 העירוניים, מנוסחים בצורה שוויונית לשני המינים. 

ירייה, הוחלפה כתובת הכניסה לנוסח עדכני המתייחס לגברים ולנשים כאחד, ומנהלי  בבניין הע

העירייה עוברים הדרכות וסדנאות, שתכליתן לקדם שיח מעצים ושוויוני, גם במרחב הציבורי.  

האמור הינו רק חלק מהפעולות הנעשות לקידום הנושא, ומוטב היה לו העובדות היו נבדקות טרם  

 ן, מוצע להסיר ההצעה מסדר היום, מי בעד? הגשת ההצעה. על כ

 

, עשרה מול שמונה, 8, מי נגד? כמה? 10מי בעד הסרת ההצעה מסדר היום?  מר חיים ברוידא: 

 אוקיי. אוקיי.  

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

אחד  פנייה לנשים ולגברים כ ברוב קולות על הסרת ההצעה לסדר בנושאמועצת העיר החליטה 

 מסדר היום בפרסומי העירייה הרשמיים
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אני מבקש מחברת המועצה רונית ויינטראוב, להציג את ההצעה לסדר   מר חיים ברוידא: 

 שהוגשה. 

 

, אנחנו נאבקים נגד העלאת הארנונה, 2019טוב, אז זה לא סוד שמאז שנת  גב' רונית ויינטראוב: 

הצגנו טיעונים כבדי משקל למה אפשר להמשיך   נאבקנו אז נגד העלאה יזומה, חשבנו שהיא מיותרת,

למיסי הארנונה, אחר כך ביקשנו לבטל את העדכון האוטומאטי של  3.5%בלי להוסיף באופן יזום 

 , גם זה לא צלח. 2.58%, 2020שנת 

הסתבר אחר כך, שנה אחרי, שהיה את האחוז הזה, שזה מה שנקרא סימלי, וסוג של לעג לרש, אבל  

, כשאנחנו נמצאים בעיצומו, עוד לא יצאנו ממשבר הקורונה, אנחנו רואים מצב אני חושבת שהיום

 שבמשקי בית רבים, לא כל המפרנסים חזרו לעבודה, גם לא כל המפרנסות. 

אנחנו בעיקר רואים מצב ביש של הרבה עסקים, עסקים או קורסים, או מנסים להרים את הראש  

ו, שהאנשים יוכלו לשלם את מיסי הארנונה, ופחות מעל המים, זה אינטרס של העיר, שהעסקים ישרד

נכביד עליהם. המצב לא דומה למה שהיה, זה הזמן לתקן, ובמקביל, כמו שאתם רואים בהצעה, צריך  

לעשות, אני יודעת שתמיד צריך להתכתב בהצעות כאלה עם התקציב, אנחנו חייבים לבחון את כל מה 

בחון את סדרי העדיפויות, ולהתמודד עם הסוגיה הזאת.  שקורה בתקציב, לקיים על זה דיון מיוחד, ל

 בארנונה, בתוך שנתיים, היא כמעט חסרת תקדים. 6.5%כי עלייה של כמעט, של 

, קיבל ראש עיר שנכנס, זאב ביילסקי, גירעון עצום בשוטף, שזה דבר לא  2013אני שוב אזכיר, שבשנת 

דמן יזכור 'אני לא מעניש את התושבים על  מקובל. ואז הוא אמר משפט שאני אצטט, ובטח חיים גול

טעויות', ולא העלה את הארנונה, ובכל אופן אפשר היה להתמודד, והעיר רעננה קיבלה שירותים,  

 רמת השירותים ברעננה תמיד הייתה ובה. אפשר להתמודד, זו שאלה של ניהול. 

ה, בואו בשני הצדדים, גם קואליצי –אני מאוד מקווה, חברות וחברי המועצה, בלי קשר לאופוזיציה 

אופוזיציה/קואליציה, אני   –אתה ראש העיר, בוא תחרוג מהריטואל  הקבוע הזה של הצעות לסדר 

פונה כאן אל המחשבה החברתית שלך, אל הלב, אל ההקשבה לתושבות ותושבי רעננה, תראה 
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ה  שאכפת לך, תן תמריץ לעסקים, בואו נראה שלטובת התושבים אפשר להתאחד קואליצי

 ואופוזיציה, ולמחוק לרגע אחד את ההבדלים האלה, ולהצביע באופן ענייני. 

אני יודעת שיש אנשים שחשבו, וזכותם, בשעתו, שאני לא צודקת בדרישה לא להעלות את הארנונה 

או להפחית אותה לפני, אבל היום המציאות השתנתה. המציאות השתנתה, ואנחנו חייבים להתאים  

 את עצמנו למציאות. 

תכלו, תסתובבו בעיר, תשמעו את בעלות ובעלי העסקים, תדברו עם אנשים, עם החרדות תס

הכלכליות, עם המחשבה של על מה מוציאים ואיך, משפחות צעירות, ואני לא מדברת על אנשים 

שנזקקים למנגנוני ההנחות בארנונה. המנגנונים האלה, אגב, עובדים מצוין. הם גם מובנים ויש להם  

 טובים, וישר כוח למי שמוביל את הוועדה הזאת. כללים מנחים

 אבל, אני מדברת על מעמד ביניים שחוק,  

 

 רונית, רונית,   מר חיים ברוידא: 

 

 אני מדברת על עסקים,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 רונית,  מר חיים ברוידא: 

 

 יש לי עשר דקות.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

  רצאה. את לא צריכה לעשות ה מר חיים ברוידא: 

 

 יש לי עשר דקות.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 זה מחוץ להצעה.   מר ניר קריסטל: 
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רונית רונית, די, את לא, אנחנו לא נסכים. אני רוצה לענות לך רק דבר אחד,  מר חיים ברוידא: 

על אגרת תיעול.   12%-תושבי רעננה נדרשו לשלם כ  2013-, ב2013-רק דבר אחד אני רוצה לענות לך. ב

אגרת התיעול הזאת, זה היה הפתרון לא להעלות את הארנונה. אז תודה רבה רבה רבה. אוקיי,  ו

 אנחנו. 

 

 זה ממש לא נכון.   מר ניר קריסטל: 

 

 אנחנו ממשיכים הלאה. אריאל, תקריא את ה...   מר חיים ברוידא: 

 

 1.1%ל מליאת המועצה אישרה בשנה שעברה הפחתה בארנונה בשיעור ש מר אריאל הילדסהיימר:

עדכון במגורים ובעסקים, בכך שלא אימצה את הנחיות משרד הפנים, וקביעת חוק ההסדרים לגבי 

 התעריפים האוטומאטי.  

  260, אשר הפחיתו הארנונה בשנה זו, מתוך 15-אגב, רעננה היא אחת מתוך רשויות בודדות, פחות מ 

ות הכספים, בשים לב  רשויות מקומיות. העירייה מנהלת מעקב ובקרה צמודים אחר ההתנהל

יתקיים על פי הדין,  2022דיון במליאה בדבר צו הארנונה לשנת לתוכנית העבודה, ואתגרי התקופה. 

 עם קבלת הנחיות משרד הפנים לקראת סוף חודש יוני, כמתחייב בחוק. 

 

 אוקיי, מי בעד? מי בעד?   מר חיים ברוידא: 

 

 מה זה הדבר הזה? : מר מיכאל רייזמן

 

 דיון,   דסהיימר:מר אריאל היל
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 מי בעד הסרת ההצעה מסדר היום? טוב,   מר חיים ברוידא: 

 

 חבר'ה, זה לא עובד ככה, זה לא עובד ככה.   : מר מיכאל רייזמן

 

 מי נגד?  מר חיים ברוידא: 

 

 אי אפשר להשתיק קולות.   : מר מיכאל רייזמן

 

 מי נמנע? אנחנו ממשיכים הלאה.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא, זה לא עובד ככה, לא יכול להיות שלא נוכל לדבר.  : מר מיכאל רייזמן

 

 רגע, חיים.    :גב' דבי סלוצקי

 

 את לא יכולה להפוך את זה לזה, יש פה זמן וכל הדברים. אנחנו ממשיכים.   מר חיים ברוידא: 

 

 חיים, אנחנו,      :דובר

 

 לא יכול להיות שלא יתנו לנו לדבר.  : מר מיכאל רייזמן

 

 חבר'ה, אתם לא רוצים, אנחנו נמשיך הלאה.   א: מר חיים ברויד

 

 לא, אתה לא יכול לא לתת לנו לדבר.  : מר מיכאל רייזמן
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 בבקשה, מירב.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 אתם,  מר חיים ברוידא: 

 

 לוקחים לנו את המיקרופון, זה לא לעניין.      :דובר

 

 בד ככה.  תחזיר לנו את המיקרופונים, זה לא עו : מר מיכאל רייזמן

 

 חבר'ה,  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה לא יכול לסגור לנו מיקרופונים!     :דובר

 

 בבקשה, מירב.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

אתם לא יכולים, אתם לא יכולים, אתם לא יכולים, יש הצעה לסדר, שתקרא  מר חיים ברוידא: 

 את הצעת הסדר, זו לא הרצאה. זו לא הרצאה. את לא, זו לא הרצאה. 

 )צעקות מחוץ למיקרופון(  

 

זו לא הרצאה, זו לא הרצאה, אל תנצלי את זה בצורה לא הוגנת. אנחנו  מר חיים ברוידא: 

 ממשיכים הלאה.  

 

 לא יכול להיות שיסגרו לנו את המיקרופונים.      :דובר

 

 מירב, מירב בבקשה.   מר חיים ברוידא: 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 30 
 

 

 זה לא עובד שיסגרו מיקרופונים.     :דובר

 

 מירב, בבקשה.   אל הילדסהיימר:מר ארי

 

סליחה, אני מבקש מהיועצת המשפטית לא יכול להיות שאתם סוגרים לנו את    :דובר

המיקרופונים, אנחנו לא בדיקטטורה, עם כל הכבוד. זאת דמוקרטיה, לא יכול להיות שאתם 

 משתיקים לנו את המיקרופונים. ואם זאת הכוונה, עכשיו נסגרת ישיבת המועצה. 

 

 אתה כבר מנהל את הישיבה.  חיים ברוידא: מר 

 

 .... תקשיב לי טוב, תאמין לי שאני אנהל אותה בזמני,    :דובר

 

 שב, שב, שב, שב ניר, תשב בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

אתה לא ... שלו. אתה לא תגיד לו לשבת. מותר לו לעמוד! אי אפשר לסגור     :דובר

 מיקרופונים! 

 

 מבקש מחברת המועצה מירב מאיר להציג את ההצעה לסדר שהוגשה,  אני  מר חיים ברוידא: 

 

 סליחה, ממש לא לעניין.   מר ניר קריסטל: 

 

 קדימה, מירב,   מר חיים ברוידא: 

 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 31 
 

תקין כל ההליך  סליחה, ההצבעה לא תקינה, אנחנו לא הצבענו, זה לא רגע,  מר ניר קריסטל: 

 שקורה פה.

 

 מירב, מר חיים ברוידא: 

 

  מירב, מירב  סהיימר:מר אריאל הילד

 

 מירב, את לא רוצה להציג?  מר חיים ברוידא: 

 

 קדימה, מירב,    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 לא, את לא תנהלי...   מר חיים ברוידא: 

 

הצעתך גם ככה הוגשה עוד בעצם הושבעת כחברת מועצה, ולפנים משורת   מר אריאל הילדסהיימר: 

 ור להצעה הבאה, בבקשה.  הדין הסכמנו לקבל אותה. את לא רוצה? נעב

 

 סליחה, לא הייתה הצבעה.  מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתם סוגרים את זה, סליחה, לא הייתה הצבעה,   מר ניר קריסטל: 

 

 תטפל שם בעניין הזה של ההפסקות שלהם, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 
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 ים!   זה לא הפסקות! סוגרים את המיקרופונ מר ניר קריסטל: 

 

 אל תנהלי לי את הישיבה. אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 )דיבורים מחוץ למיקרופון(

 

 אתה לא יכול לסגור מיקרופונים, אין לך סמכות...   גב' רונית ויינטראוב: 

 

, אישור למחיקת חובות.  6חבר'ה, אנחנו עוברים לזה. חבר'ה, עוברים לסעיף  מר חיים ברוידא: 

 ג. מה? אוקיי, של ניר? יש של ניר, בבקשה.  אבקש מגזבר העירייה להצי

 

 ממש לא.  מר ניר קריסטל: 

 

 איפה של ניר?  מר חיים ברוידא: 

 

 אתם סוגרים,  מר ניר קריסטל: 

 

 מה זה הדבר הזה?   : מר מיכאל רייזמן

 

  ניר, אתה רוצה לקרוא את ההצעה שלך? תקרא את ההצעה שלך. מר חיים ברוידא: 

 )צעקות ללא מיקרופונים(  

 

תפסיקו עם כל הטריקים והשטיקים, ותפסיק לנצל לרעה את הסמכות שלך!   גב' רונית ויינטראוב: 

 אתה לא יכול! אתה אמנם ראש העיר, אבל אתה לא יכול, 
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אבל הוא מנהל הישיבה, רונית. רונית, אבל הוא יו"ר הישיבה, הרי יש יושב   : חיים גולדמןמר 

 הישיבה. זה לא יתכן שתהיה פה אנרכיה. ראש ישיבה רק אחד, והוא קובע את סדרי 

 

 לא, החוק,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 לא כל אחד יכול לתפוס מיקרופון.  : חיים גולדמןמר 

 

אני מבקשת שהיועצת המשפטית כרגע, תתייחס לסוגיה שהעלינו, האם אפשר  גב' רונית ויינטראוב: 

 לעצור, האם מגיע לנו עשר דקות להציג הצעה לסדר? 

 

 אף אחד לא סגר לך את המיקרופון.  חיים ברוידא: מר 

 

 לכולנו חיים, לכולנו!   מר ניר קריסטל: 

 

 נראה בעיה,  אבל יש כ מר חיים ברוידא: 

 

 אז בסדר, אבל מעלים לך את זה.  מר ניר קריסטל: 

 

 מה שאני מבקש, תקשיב עוד מה שאני מבקש, ... תצעקו, לא יעזור לכם.   מר חיים ברוידא: 

 

 אתה לא מקשיב אבל, אתה לא מקשיב.  ריסטל: מר ניר ק

 

אני מבקש מרונית ויינטראוב דבר אחד, היא רוצה? שתקרא את הבקשה  מר חיים ברוידא: 

 להרצאות. שלה, זה לא מקום 
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 אתה לא מקשיב אבל.   מר ניר קריסטל: 

 

 אני מקשיב,  מר חיים ברוידא: 

 

 דבר.  מספיק לך כולם, שכולנו לא יכולים ל מר ניר קריסטל: 

 

 תקשיב רגע אתה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני מקשיב.  מר ניר קריסטל: 

 

 היא לוקחת הצעה לסדר, שהיא צריכה לקרוא אותה כלשונה,  מר חיים ברוידא: 

 

 יש לה עשר דקות, לא.   מר ניר קריסטל: 

 

 והיא מקריאה ועושה הרצאה.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא נכון.  מר ניר קריסטל: 

 

 היא רוצה? שתסיים, לא? זה הכול.  א: מר חיים ברויד

 

 לא יכול להיות שאתה יכול לדבר עם מיקרופון ואנחנו לא.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אוקיי, קדימה.   מר חיים ברוידא: 
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 אתה לא יכול לדבר עם מיקרופון ואנחנו לא, זה לא עובד ככה.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 או שהם מסוגלים לתת מערכת שכולם ידעו... או לא!  : מר מיכאל רייזמן

 

 חברים, יש פה סדר.   מר חיים ברוידא: 

 

 אי אפשר אבל ככה לדבר.   : מר מיכאל רייזמן

 

 יש פה סדר.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא יכול להיות שהוא יכול לדבר ואנחנו לא.   : מר מיכאל רייזמן

 

 יש פה סדר.  מר חיים ברוידא: 

 

 זה לא סדר, סלח לי. דרך אגב, זה לא נכון,   מר ניר קריסטל: 

 

 אף אחד לא סותם לך את הפה. יש לך קול יותר חזק ממיקרופון.  מר חיים ברוידא: 

 

 ניר, הוא ביקש שתגיד את ההצעה.   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 רגע, שנייה,  מר ניר קריסטל: 
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 תנו לדבר, זה לא עובד ככה.  : מר מיכאל רייזמן

 

רונית, רואים אותך תושבי רעננה, רואים אותך. וגם הילדים שלך והמשפחה  דא: מר חיים ברוי

שלך, שהעירו לך כבר על ההתנהגות שלך גם רואים אותך, כן, גם רואים אותך. אז אני מציע, רונית,  

שתשבי ותתני להמשיך את הסדר מה שמותר. מותר לה יותר ממה שהיא אומרת? אוקיי, תמשיכי 

 בבקשה את הדברים.  

 

שנייה, רגע, אני רוצה להתייחס פה לעניין אחר, תהילה, לא, זה לא יכול  מר ניר קריסטל: 

 להיות. הוא יושב עם מיקרופון שמשתלט פה על הכול, 

 

 אז אנחנו נדבר בלי מיקרופונים, תהיו בשקט, נדבר בלי מיקרופונים.   מר חיים ברוידא: 

 

 לא תקין בכלל. איפה זה... חיים?  תנו לנו לדבר, זה לא תקין. זה : גב' דבי סלוצקי

 

אי אפשר לדבר בלי מיקרופון כשמצלמים אותך, כי זה לא יקלוט, חיים. אבל  מר ניר קריסטל: 

ברגע שאתה מדבר עם המיקרופון ההוא, ואצלנו כל השורה מושבתת, אנחנו מבינים, וזה מה שניסינו  

, וזה החוק, יש לה עשר דקות לדבר,  לומר לך, שיש בעיה טכנית. אבל מצד שני, יש לחברת המועצה

דקות להגיד את כל מה שהיא רוצה על דעתה, גם אם זה   10היא לא חייבת להיצמד לטקסט. יש לה 

 קשור לחסה בשטחים.  

 

 אוקיי, אני מבקשת עכשיו לקיים את ההצבעה בצורה מסודרת.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 עה שלך גם.  לא רגע, אני רוצה להתייחס להצ מר ניר קריסטל: 
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 מה?  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אני רוצה גם להתייחס להצעה שלך.  מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, ואחרי זה מירב מאיר שוב תחזור להציג את ההצעה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אי אפשר? אוקיי.   מר ניר קריסטל: 

 

הזמן כדי להתייחס להצעה?  אוקיי. דרך אגב, לא מותר לי לתת לו חלק מ גב' רונית ויינטראוב: 

 אוקיי. אז אני מבקשת כרגע להצביע שוב על ההצעה להפחתת הארנונה,  

 

אני חושב, רגע, סליחה סליחה סליחה, חבר'ה, אנחנו פה עברנו באמת ל... אני   : חיים גולדמןמר 

להתחיל  חושב, למקומות אפלים. אני לא מאמין, הרי גם לי יש מה להגיד, ואני יכול לדבר פה עכשיו, 

 לדבר שעה שלמה, ואתם תיאלצו לשמוע אותי, אם כל אחד יכול לדבר כמה זמן שהוא רוצה.  

 

 לא, לא נכון.  מר ניר קריסטל: 

 

רגע, רגע. יש, יש כללים, רגע, יש כללים, דבי, בחייאת, אני לא שומע מה שאת   : חיים גולדמןמר 

 אומרת. 

 

 י לא? אבל למה אתה יכול להתייחס ואנ מר ניר קריסטל: 

 

 אני לא.  : חיים גולדמןמר 
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 זה מה שאמרה לי הרגע היועצת המשפטית.   מר ניר קריסטל: 

 

 אני אומר משפט אחד, ואחרי זה לא תשמע אותי.   : חיים גולדמןמר 

 

 חיים,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מבקש להיצמד לכללים, זה הכול.  : חיים גולדמןמר 

 

 יים, כולם מדברים,  אם כולם מדברים, ח   :גב' דבי סלוצקי

 

 גולדמן, אני אוהב לשמוע אותך, אני רוצה רק שתשמע גם אותי.  מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, קדימה רונית, יש לך עוד שתי דקות.   מר חיים ברוידא: 

 

 אבל היא דיברה רבע שעה כבר.  : חיים גולדמןמר 

 

יים, להיצמד לכללים. זה מה  הכללים, דרך אגב, זה בדיוק מה שביקשנו, ח גב' רונית ויינטראוב: 

שביקשנו. ואני חושבת שאם תשאל את היועצת המשפטית, אז תראה שאנחנו צדקנו, ואוקיי, נכון, יש  

קואליציה, יש אופוזיציה, יש ראש עיר, אבל עיריית רעננה היא לא עסק פרטי של אף אחד, אי אפשר 

אני רק מבקשת לקיים שוב את  להשתמש במשאבים ככלי לניגוח פוליטי. תודה על תוספת הזמן, 

 ההצבעה, ואז לעבור להצעה של מירב. כי היה בלגאן, ולא הייתה באמת הצבעה. 

 

 אוקיי, שוב ההצבעה.   מר חיים ברוידא: 
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 אני מבקשת הצבעה שמית. אני מבקשת הצבעה שמית.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אוקיי, ארז? בבקשה, מיכל. מר חיים ברוידא: 

 תקלה בהגברה(  –ההצבעות )לא שומעים את 

 

 עשרה מול שמונה, ההצעה הוסרה מסדר היום.   מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 הסרת ההצעה להפחתה בארנונה מסדר היום על ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 
 בבקשה, מירב, תציגי את הדברים שלך.   מר חיים ברוידא: 

 

ההצעה שלי מדברת על מסגרות ומענים לילדים עם הפרעת קשב. טוב,  : אירגב' מירב מ

אחוזים, מכלל הילדים במערכת החינוך, בכל מערכת חינוך. יש   10-ל 5הילדים האלה מהווים בין 

היום, היום מערכת החינוך הרגילה, למרות כל הרפורמות וכו', לא נותנת מענה לילדים האלה. 

 פוספסים, הערך העצמי והדימוי העצמי שלהם, ברצפה. הילדים האלה הרבה פעמים מ

ועיריית רעננה, אני חושבת, יכולה לתת להם את המענים הטובים יותר, לפני הגעתם לתיכון או 

כשמתחיל, יש מסגרת של משרד החינוך. יש היום מספיק מסגרות גם שניתנות, יש המון  לכיתה ט' 

א נמצאים ברעננה, שהם נמצאים תחת החינוך  תוכניות לבתי הספר, יש בתי ספר מיוחדים של

 המיוחד, כגון בית אקשטיין והבית של תמר. 
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להתקבל לבתי הספר האלה, לבית אקשטיין   ילדי רעננה נאלצים לצאת מחוץ לעיר, אם מצליחים

מאוד מאוד קשה, לא שומעים? סליחה. ואני מבקשת, בעצם, שהעירייה תיקח על עצמה הקמה של 

ם, זה במסגרת החינוך המיוחד, החל מכיתה ז', מהחטיבה. והכנסה של תוכניות  מסגרת כזאת לילדי

יגיעו  מותאמות לתוך בתי הספר היסודיים, והחטיבות הרגילות, שמותאמות לילדים כאלה, כדי ש

 לתיכון בצורה המיטבית ביותר. תודה, אריאל?  

 

בתוך מסגרות החינוך, מתוך  מקדמת את המענה לילדי רעננה עיריית רעננה  מר אריאל הילדסהיימר:

התפיסה המקובלת כיום של הכלה ושילוב. על כן, רוב התלמידים מקבלים מענה בתוך הכיתות  

 הרגילות, חלקם מקבלים מענה בכיתות מותאמות, ורק מיעוטם מקבלים מענה במסגרות חוץ. 

, והן יסודי( בעל 17-ביסודי ו 12) השנה אף הרחבנו את כמות הכיתות לליקויי למידה בבתי הספר

 מתוקצבות מעבר לתקציב משרד החינוך, בהשקעה עירונית רבה. 

מלקות ללמידה,   –העירייה אף מפעילה תוכניות חשובות ומגוונות בתחום, בין היתר תוכנית מל"ל 

 לפני המעבר לתיכון, תוכניות הכלה בבתי הספר והחטיבות, ועוד.  הכוללת מיפוי וליווי אינטנסיבי, 

יוחד שהוקמה לפני כשנה וחצי, מלווה את העבודה בבתי הספר, וגם את המשפחות, מחלקת חינוך מ

 על כן מוצע להסיר ההצעה מסדר היום.  

 

 מי בעד ההסרה מסדר היום?  מר חיים ברוידא: 

 

 מבקשים שמית, שמית.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אוקיי, בסדר.   מר חיים ברוידא: 

 )הצבעה(
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 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

על הסרת ההצעה לתוכניות ייעודיות לילדים עם הפרעות קשב   ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 מסדר היום.

 

 עשרה נגד שמונה, בבקשה ניר? ניר? מר חיים ברוידא: 

 

התחלנו. טוב, ההצעה בשם שנינו, בשם סיעת רעננים ... ומדברת על  סבבה, מר ניר קריסטל: 

 ועדות העירוניות... לא שומעים. הוצילום ישיבות 

 )תקלה במיקרופון של ניר(  

 

 שיתנו לי מיקרופון, אפשר לקבל מיקרופון?   מר ניר קריסטל: 

 

 לדעתי יש פה איזה מיקרופון אחד שמקצר.   מר חיים ברוידא: 

 

 זהו, אני אנסה מפה. שומעים?  מר ניר קריסטל: 

 

 לא.     :דובר

 

  מדבר בסטריאו. תהניר, עכשיו א : חיים גולדמןמר 
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 אפשר לקבל מיקרופון?   מר ניר קריסטל: 

 

 מרעש כזה אני מייד מזעיק מכבי אש.  : חיים גולדמןמר 

 

 גולדמן,    :גב' דבי סלוצקי

 

 כן? : חיים גולדמןמר 

 

 אתה מדבר חזק מדי, זה צורם.    :גב' דבי סלוצקי

 

הוועדות העירוניות,  ותטוב, חברים. ההצעה מדברת על צילום כל ישיב מר ניר קריסטל: 

והאמת היא, שאני חושב שמה שקורה כאן בחוץ חשוב בעניין הזה, כי זה מדבר על כך, שגם אנחנו,  

כולנו, יכולנו לצפות במה שקרה בוועדת ההקצאות, ולדעת את כל הפרטים לאשורם, לשמוע גם את  

זאת אינפורמציה שחשובה גם לחברי המועצה, אבל בוודאי חשובה גם   התומכים, גם את המתנגדים,

 לציבור.

, לקח מאבק ארוך מול מועצת העיר, עד שהגענו למצב,  2018-ל 2014שנים, בין  4קדם לזה תהליך של 

שהיום הוא טריוויאלי לכולם, שמועצת העיר מצולמת ומשודרת אונליין ואת הוועדות אנחנו צריכים 

 לצלם גם כן. 

שקיפות חייבת להיות דבר אקטיבי, היא לא חייבת להיות דבר פאסיבי, נהפוך הוא, היא חייבת  

 להיות אקטיבית, היא חייבת להיות יזומה, החובה שלנו לדווח לציבור. 

עכשיו תראו, גם אתם כולכם, הנה, התחלנו את הישיבה באישור פרוטוקולים. מי מכם, כולל הדובר 

ל הפרוטוקול של אותה ישיבה שבה היינו, ולראות האם זה נכון עד אליכם, מי ישב לקרוא את כ

 ? הרי אין לאף אחד את היכולת ואת הזמן לעשות את זה.100%

 וכאשר מצלמים ישיבה, הכול מתועד, הכול שמור לכל עת, לכל גורם שצריך.  
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עצת המשפטית, נכון, לא הכול פתוח לציבור, כמו נושאים שהם בדיני נפשות, ולכן זה תפקידה של היו

שתוכל להנחות מה צריך להיות שמור בארכיון וחשוף אך ורק בפני חברי מועצה, ומה יכול להיות  

פתוח לציבור. אבל האינטרס הציבורי, וגם האינטרס שלנו, הוא שהכול יהיה מתועד, שמור 

 ומאובטח.

שבים רחוק. תודה. והנה, אני אתן לכם דוגמא נוספת, תעבירו את זה בבקשה לחיים, אנחנו פשוט יו

, ואפרופו, אני מודה לחבר המועצה מהקואליציה,  6.1.2020-בישיבת ועדת בניין עיר, שהתקיימה ב

שסיפר לי את הסיפור הזה, כי לא ידעתי אותו. אני כמובן אשמור על חיסיון של מי שסיפר לי את זה. 

יש לך את הנייר שם, שמו   , הופיע מולנו מבקש, חיים 6.1.2020-אבל בישיבת ועדת תכנון ובניה, ב

מופיע בפניך, אני לא רוצה כרגע לדבר בפרטים, אדם בא, ובאותו דיון אתה הכרעת את הדיון, כאשר  

 אנחנו היינו שניים נגד שניים בישיבת בניין עיר, אתה הצטרפת כשלישי והכרעת את הסוגיה.

ם בדיוק, תושב רעננה,  אני אפילו לא ידעתי מי הוא אותו מבקש, אבל מסתבר שאדם בעל אותו ש 

₪. ולכן השאלה היא, לדוגמא, אני לא ידעתי   5000מופיע באתר מבקר המדינה כתורם שלך, בסך של 

 5000את זה ושמעתי את זה בדיעבד, מאותו אדם שסיפר לי. השאלה היא האם אותו אדם שתרם פה 

 ₪ ונושא את אותו שם של אותו מבקש, האם זה אותו אדם?

שיש פה בעיה חמורה ביותר, היא לא רק של ניגוד עניינים, אם לא, אז כמובן שלא. אם כן, אני חושב 

יכולים כולנו לראות את  אבל כאשר דברים מצולמים, וזה בדיוק העניין, כאשר דברים מצולמים

הדברים, לדעת במי דברים אמורים, במי הדברים מדוברים, זה נכון לחברי המועצה וזה נכון לציבור. 

 האלה, אנחנו חייבים להביא לידיעת כולם. ואת הדברים

טענו בפניי, לדוגמא, תושבים שממתינים פה בחוץ, שאין להם את היכולת להיכנס לכאן ולהביע את  

דעתם. אני חושב, דרך אגב, שזה פסול מעיקרו, כי מחובתנו, אנחנו שליחי ציבור, ומחובתנו לשמוע 

  –שמעה מתנגדים, שמעה תומכים, אבל עוד פעם  את כלל הציבור. אני מבין שועדת ההקצאות כמובן

לו יכולנו כולנו לראות את הדברים, יכולנו לוודא גם שהדברים נעשים לפי כל כללי המנהל התקין,  

 וגם להראות לציבור שצדק לא רק נעשה, אלא גם נראה, ו... 
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האסימון מי   אוקיי, דבר ראשון, אני רוצה לעדכן אותך, שעכשיו גם ירד לי מר חיים ברוידא: 

 מסר את האינפורמציה הזאת לעיתונות, אז סגרתי מעגל. 

 

 כן.  מר ניר קריסטל: 

 

זה פורסם בעיתונות, ניר. וכמו שאמר לי אותו עיתונאי שניר מסר את זה, אז   מר חיים ברוידא: 

   יופי, תודה רבה.

 

 אתה יודע מה חיים?   מר ניר קריסטל: 

 

   אז יופי, תודה רבה. מר חיים ברוידא: 

 

 אתה יודע מה, חיים?   מר ניר קריסטל: 

 

 עכשיו אני רוצה להגיד לך, את כל ההצגה,   מר חיים ברוידא: 

 

 אתה יודע מה, חיים? אתה שקרן. כי אני לא דיברתי עם אף עיתונאי.   מר ניר קריסטל: 

 

 כל ההצגה,  מר חיים ברוידא: 

 

 אבל אתה שקרן,   מר ניר קריסטל: 

 

 קיי.  בסדר, או מר חיים ברוידא: 
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 אני לא דיברתי עם אף עיתונאי.  מר ניר קריסטל: 

 

 תמשיך ככה, תמשיך.   מר חיים ברוידא: 

 

 ועובדה, תסתכל כדי שגם לחברים לא יהיה בטוח.   מר ניר קריסטל: 

 

 תמשיך, תמשיך,   מר חיים ברוידא: 

 

 אני הכול בסדר.   מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, תודה רבה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אבל אין לי בעיה. אני לא אכפת לי שאתה...   ריסטל: מר ניר ק

 

 אני מציע שתחזור בך מהדברים שלך.  מר חיים ברוידא: 

 

 , אני לא חוזר בי מהשאלה.  ראני לא, אני חוז מר ניר קריסטל: 

 

 אני מציע לך שתחזור,   מר חיים ברוידא: 

 

 האם האדם הזה,   מר ניר קריסטל: 

 

 חזור,  אני מציע לך שת מר חיים ברוידא: 
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 ₪?   5000האם האדם הזה, הוא האדם שתרם לך  מר ניר קריסטל: 

 

   ,5000זה אדם שתרם לי  מר חיים ברוידא: 

 

   אם לא תענה לי אתה, יענה מבקר המדינה. מר ניר קריסטל: 

 

 הוא עונה לך.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

  5000הזה תרם לי  אני אענה לך על השאלה הזאת. הדבר הזה פורסם, האיש מר חיים ברוידא: 

 ,₪ 

 

 יופי. אז תענה את זה למשטרה.  מר ניר קריסטל: 

 

 ₪, לדעתי,   5000לא הייתי, באמת? בשביל  אני לא הייתי, אני אומר דבר כזה, מר חיים ברוידא: 

 

 ידידי, אתה הכרעת דיון, את הכרעת דיון...   מר ניר קריסטל: 

 

 לחמישה מיליון כן?     :גב' דבי סלוצקי

 

 אתה הכרעת דיון בעבירת בניה,  ריסטל: מר ניר ק

 

 אוקיי, בסדר גמור. אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 ואם זה הסיפור, אתה צריך לקום ולהתפטר.   מר ניר קריסטל: 
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 לך עם זה, בסדר גמור. בסדר.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני שולח את זה בכתב למבקר המדינה. אני לא הולך עם זה,  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה פשוט צריך,   ם ברוידא: מר חיי

 

 ותהיה רגוע, אני לא נתתי את זה לעיתונאי,   מר ניר קריסטל: 

 

 רק אתה,  מר חיים ברוידא: 

 

 אבל אני הולך לשלוח את זה למבקר המדינה.   מר ניר קריסטל: 

 

 רק אתה.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא.  מר ניר קריסטל: 

 

 ליך, רק אתה ואך ורק אתה התחלת תה מר חיים ברוידא: 

 

 הכול בסדר.  מר ניר קריסטל: 

 

 התחלת תהליך,...   מר חיים ברוידא: 

 

 הכול בסדר.  מר ניר קריסטל: 
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 שלום, תודה רבה.   מר חיים ברוידא: 

 

 שלום וברכה.  מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, אנחנו ממשיכים. אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 ? אבל זה העניין? נושא העיתונות גב' רונית ויינטראוב: 

 

יום, בניגוד לעבר, מפרסמת עיריית רעננה את הפרוטוקולים של הוועדות כ מר אריאל הילדסהיימר:

העירוניות, חובה ורשות, באתר האינטרנט הרשמי, לטובת העברת המידע המלא לציבור. הנ"ל, בנוסף 

ירועים למדיניות רחבה של שקיפות, שמוביל ראש העיר, הכוללת דיאלוג רציף בוועדות, ובעשרות א

אחרים, של שיתופי ציבור, מפגשי שיח ושולחנות עגולים לתושבי העיר, כולם פומביים, דיגיטאליים  

 ופתוחים תמיד, להשתתפות הקהל הרחב. 

ועדות בשנה, הרי שהדבר כרוך בהשקעה  120-לגבי צילום הישיבות של כל הוועדות, למעלה מ

 ת, זמן וכוח אדם. ומשאבים שאינם סבירים ואינם מידתיים, לרבות עלויו

לא בכדי, רשויות אחרות, אינן מצלמות את הנ"ל, וממילא, כל המעוניין במידע, יכול להיכנס לאתר  

 העירוני, ולעיין בפרוטוקול הרלוונטי כאוות נפשו. על כן, מוצע להסיר ההצעה מסדר היום. 

 

 לוואי, אני רוצה גם להוסיף, אני רוצה להוסיף, ניר, הלוואי, ה  גב' דרורה כהן: 

 

 רגע, רגע, סליחה, לי אסור היה להתייחס קודם להצעה לסדר יום?  מר ניר קריסטל: 

 

 אסור לי?   גב' דרורה כהן: 
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 אותו כלל חל על כולנו. אני מבקש הצבעה שמית.   מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, ארז, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 נתן את זה לעיתונות.  כדרך אגב, תבדוק מי מהקואליציה שלך מר ניר קריסטל: 

 

 ארז? רק אתה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני בעד.   : ארז ברטמר 

 

 זהו שלא.  מר ניר קריסטל: 

 

 כן. יקי ודמני כבר אמר את הדברים האלה כאן, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

 בזה אתה מתעסק, ראש עיר? גב' רונית ויינטראוב: 

  )הצבעה(

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 – נמנע

 החלטה: 

ברוב קולות על הסרת ההצעה בנושא צילום ישיבות הוועדות העירוניות מועצת העיר החליטה 

 מסדר היום.



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 50 
 

 
 לפקודת העיריות. 339אישור למחיקת חובות )הסדרי פשרה בארנונה( עפ"י סעיף . 6

 
 

ירייה חובות )הסדרי פשרה בארנונה( אבקש מגזבר העאוקיי. אישור למחיקת  מר חיים ברוידא: 

 להציג. 

 

סליחה, אני גם בן אדם. צריך להגיע גם, אולי אני מתנגד? אולי אני בעד,   : מר מיכאל רייזמן

 מאיפה אתה יודע?  

 

 אוקיי. בסדר, מאה אחוז.   מר חיים ברוידא: 

 

 בסדר, אבל אני חושב שזה...  : מר מיכאל רייזמן

 

 תגיד, תגיד, לא תגיד, נו?   מר חיים ברוידא: 

 

 לא, זה שיטתי אצלך, לעשות את הדבר בצורה הזאת.  : ייזמןמר מיכאל ר

 

 אוקיי, בסדר גמור. אתה, תגיד, אתה מתנגד?   מר חיים ברוידא: 

 

 ברור שאני מתנגד.   : מר מיכאל רייזמן

 

 מצוין, אז יופי.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני חושב,  : מר מיכאל רייזמן
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 כי לא יהיה לנו מקום לכל האופוזיציה.   לישיבה הבאה תגדיל את השולחן,   :גב' דבי סלוצקי

 

 אוקיי. מבקש מגזבר העירייה להציג. בבקשה, יוסי.   מר חיים ברוידא: 

 

הוגשו לכם רשימת חובות למחיקה, במסגרת הסדרי פשרה. כל החובות  : מר מזרחי יוסי

ם.  האלה, הם בחסות בית משפט, לאחר שכל ההליכים המשפטיים בוצעו, הליכי האכיפה מוצו כול

 אני שומע את עצמי. החוב העיקרי שם, לא שומעים? 

ה... כמו שאמרנו, כל ההליכים האלה, לאחר מיצוי כל ההליכים המשפטיים והליכי האכיפה,  החוב,

כנגד   2005ובהסדר פשרה שהושג בשנת  2004אלף ₪, זה חוב עוד משנת  640החוב העיקרי, בסך 

 שה לא היה ניתן לפעול כנגדו, ומובא לאישורכם. זה חוב בהתיישנות, שלמע 270הכונס, חוב של 

 

ס"מ אתה הולך ועושה ממני אדם, אתה צריך להתבייש, להתבייש, על   40על  מר חיים ברוידא: 

 ס"מ,  40

 

 אם זה דיון, אז בוא נפתח דיון.  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה צריך להתבייש,   מר חיים ברוידא: 

 

   אני לא מתבייש על כלום. מר ניר קריסטל: 

 

 להתבייש. מר חיים ברוידא: 

 

 דרך אגב, תבדוק, תבדוק מי אותם חברים שלך שמסרו את המידע הזה.   מר ניר קריסטל: 
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 לאיזו רמה, תקשיב, אתה היחיד ויחיד,   מר חיים ברוידא: 

 

 אסור לך היה לשבת בישיבה הזאת. רגע, על מה אתה מלין?  מר ניר קריסטל: 

 

 תקשיב.  מר חיים ברוידא: 

 

אסור לך לשבת בישיבות של ניגוד עניינים, כשם שאסור לי, כשם שאסור לה,  יר קריסטל: מר נ

 כשם שאסור לכל חבר מועצה. 

 

  אתה כבר סיימת מול מבקר המדינה? מר חיים ברוידא: 

 

 אסור לך לשבת בישיבות שנוגעות למכבי אש.   : חיים גולדמןמר 

 

 וחצי.  מותר לי  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה בניגוד עניינים שם.   : חיים גולדמןמר 

 

אני לא בניגוד עניינים, יקירי אני לא עובד שם, ואני גם לא מקבל שכר שם  מר ניר קריסטל: 

 ואני גם לא מתנדב פעיל שם כבר. 

 

 איך לא דיברת עד היום? אם זה כל כך צרם לך?   מר חיים ברוידא: 

 

 כי גיליתי...  מר ניר קריסטל: 
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 גילית את זה?   רק עכשיו מר חיים ברוידא: 

 

 תאמין לי שדיברתי.   מר ניר קריסטל: 

 

 אתה יודע, אתה בשבועיים האחרונים, ניר  : חיים גולדמןמר 

 

 אתה, המדליף המרכזי של העירייה, ועשית טעות עכשיו.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא עשיתי שום טעות.   מר ניר קריסטל: 

 

 אני אבדוק,  מר חיים ברוידא: 

 

 שיתי שום טעות, את הטעות אתה עשית!  לא ע מר ניר קריסטל: 

 

 אני אבדוק האם זה התקבל פה אחד.  מר חיים ברוידא: 

 

 תבדוק מה שאתה רוצה .  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה עכשיו, ניר קריסטל,   מר חיים ברוידא: 

 

 , 3:2זה לא התקבל פה אחד, זה היה  מר ניר קריסטל: 

 

 ה עשית לכל אורך התקופה. התנהגת בצורה מביישת, כמו שאת מר חיים ברוידא: 
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אתה ביישת אותנו, כי כשאתה יושב בישיבה בניגוד עניינים, התושבים   מר ניר קריסטל: 

 חושבים שאנחנו מושחתים. 

 

 אתה עוד לא סיימת אפילו את ענייני מבקר המדינה, ואתה לא מתבייש לדבר.   מר חיים ברוידא: 

 

 אתה יכול לבדוק.   הכול בסדר אצלי ומבקר המדינה, מר ניר קריסטל: 

 

 אז תוכיח את הדברים האלה.  מר חיים ברוידא: 

 

 תבדוק, הכול בסדר אצלי.   מר ניר קריסטל: 

 

   אני רוצה להגיד לך, כמי ש... אני רוצה להגיד לך ניר, רגע שנייה, תקשיב רגע. מר חיים ברוידא: 

 

 הכול בסדר, תאמין לי שהכול בסדר אצלי.   מר ניר קריסטל: 

 

 תקשיב מה אני אומר לך, כי דמי רותח, תקשיב.   רוידא: מר חיים ב

 

 דמך רותח? תיקח כדור.   מר ניר קריסטל: 

 

 תקשיב, תוריד רגע את המיקרופון.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא רוצה. לא רוצה.   מר ניר קריסטל: 
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 אוקיי, אנחנו ממשיכים חבר'ה. אוקיי.   מר חיים ברוידא: 

 

 ותח.  דמך רותח? דמי ר מר ניר קריסטל: 

 

 תתבייש לך.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה הכנסת אותנו לדבר הזה.  מר ניר קריסטל: 

 

 תתבייש לך.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה צריך להתבייש.   מר ניר קריסטל: 

 

 תתבייש לך.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה צריך להתבייש, חיים.  מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 צריך להתבייש במעשיך.  אתה מר ניר קריסטל: 

 

 תתבייש לך. תתבייש לך.   מר חיים ברוידא: 

 

 אתה צריך להתבייש...   מר ניר קריסטל: 
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 תתבייש לך שאתה העזת להגיד לי את הדברים האלה! תתבייש לך!   מר חיים ברוידא: 

 

 אני העזתי,  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה ירדת לשפל המדרגה ניר קריסטל.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא בשפל, אתה ישבת בדיון של מישהו שתרם לך כסף!  ניר קריסטל:  מר

 

 אתה ירדת לשפל המדרגה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה ישבת בדיון, והכרעת דיון, של אדם שתרם,   מר ניר קריסטל: 

 

 לא הכרעתי שום דיון.   מר חיים ברוידא: 

 

 אתה הכרעת אותו.   מר ניר קריסטל: 

 

 רדת לשפל המדרגה. אתה י מר חיים ברוידא: 

 

 תקרא את הפרוטוקול.   מר ניר קריסטל: 

 

 אתה האיש שירדת לשפל המדרגה,  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה הכרעת דיון,   מר ניר קריסטל: 
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 שיש לי משפחה, ויש לי חברים ואתה ירדת לשפל המדרגה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה הכרעת דיון,   מר ניר קריסטל: 

 

 לי בעיניים, תתבייש לך.  תסתכל מר חיים ברוידא: 

 

 אני מסתכל לך בעיניים.   מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 למה לא אמרת לנו שיש לך ניגוד עניינים בדיון הזה?   מר ניר קריסטל: 

 

 אוקיי, נמשיך.   מר חיים ברוידא: 

 

 הדיון.הרי היינו עוצרים את  מר ניר קריסטל: 

 

 חלאס, ניר די.     :דוברת

 

 למה לא עצרת את הדיון?   ר ניר קריסטל: מ

 

אני רוצה רק להוסיף שהמידע הזה נמסר לידינו על ידי חבר מועצה, לפני כמה    :גב' דבי סלוצקי

 חודשים. 

 

 יוסי, יוסי,  מר חיים ברוידא: 
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 רגע, אני מדברת.     :גב' דבי סלוצקי

 

 אני מתנצל,  מר חיים ברוידא: 

 

 א אני רוצה ל... אני רוצה, ל   :גב' דבי סלוצקי

 

 אני מתנצל,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה... אתה לא יכול,     :גב' דבי סלוצקי

 

 ...  כיוון שאני פה יושב על תקן של ראש עיר, של ראש עיר, ומסוגל אדם ש מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה לתת...     :גב' דבי סלוצקי

 

ה סגן וממלא מקום שלי, לבוא להגיד את שמסוגל אדם שעד לפני שבועיים הי מר חיים ברוידא: 

 הדברים האלה,  

 

 חודש.  מר ניר קריסטל: 

 

 זה בושה למועצת העיר של רעננה.  מר חיים ברוידא: 

 

 זה בושה לנו,  מר ניר קריסטל: 
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 וזה דברים שתושבי העיר צריכים לדעת.   מר חיים ברוידא: 

 

 זה בושה לנו שאתה ראש העיר שלנו.  מר ניר קריסטל: 

 

 מי שהיטיב לתאר את ניר קריסטל,  חיים ברוידא:  מר

 

 זה בושה לנו שאתה ראש העיר שלנו.  מר ניר קריסטל: 

 

 היה חבר המועצה יקי ודמני,  מר חיים ברוידא: 

 

 הו,  מר ניר קריסטל: 

 

 שאמר את מה שאמר על ניר קריסטל,  מר חיים ברוידא: 

 

 הכול בסדר.  מר ניר קריסטל: 

 

 ראה שכל מילה שהוא אמר, אכן נכון.  וכנ מר חיים ברוידא: 

 

 אני מציע, אני מציע,   מר ניר קריסטל: 

 

 ועוד דבר הכי חשוב, לפחות גיליתי מי זה המדליף. יוסי, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

הבעיה שלך שאתה טועה, אבל זה עניין אחר. אבל תחיה עם הטעויות   –א'  מר ניר קריסטל: 

 הרבה טעויות שלך, כל העיר משלמת.  שלך. דרך אגב, הבעיה היא שעל 
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 אוקיי. מי בעד אישור מחיקת חובות? מר חיים ברוידא: 

 )דיבורים מחוץ למיקרופון( 

 

 איזה תיקונים לפרוטוקול?  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מבקש לראות את הפרוטוקול של הישיבה הזאת.  מר ניר קריסטל: 

 

 בואו ניגש להצבעה, חיים.    יש תמליל של הפרוטוקול,  מר אריאל הילדסהיימר:

 

אני רק מוסיף מילה אחת, בעקבות אותו אירוע, אני ביקשתי לפרוש מחברותי  מר ניר קריסטל: 

 בוועדה לתכנון ובניה, כל עוד אתה מנהל אותה.  

 

 אוקיי, תודה רבה.   מר חיים ברוידא: 

 

 ותהילה קיבלה ממני מכתב בעניין הזה.   מר ניר קריסטל: 

 

 תודה רבה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה הסכמת לו ללכת?   : חיים גולדמןמר 

 

 מי בעד אישור מחיקת חובות? מי בעד? בבקשה. כן, בעד.  מר חיים ברוידא: 

 

אני עדיין רוצה לדבר! אני עדיין רוצה לדבר! עזבי, אני אתקן אחר כך את     :אנה פוזמנטירגב' 
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 הפרוטוקול. 

 

 מי נגד? דרורה, את בעד? מי נגד?   מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה להוסיף עוד דבר אחד.    :גב' אנה פוזמנטיר

 

 מי נגד?  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה להוסיף דבר אחד.    :גב' אנה פוזמנטיר

 

   .7אוקיי, חבר'ה, אנחנו ממשיכים לסעיף  מר חיים ברוידא: 

 

 . תעצור רגע, אתה מנהל, אתה לא יכול! לא הייתה הצבעה גב' רונית ויינטראוב: 

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

לפקודת  339חיקת חובות )הסדרי פשרה בארנונה( עפ"י סעיף למ על אישור מועצת העיר החליטה 

 העיריות.

 

לפי סעיף  –אישור החלטת ועדת ההנחות בבקשות למתן הנחות למוסד מתנדב לתועלת הציבור . 7

 1938 –שלה )פיטורין( )י( לפקודת מיסי העירייה ומיסי הממ5
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אישור החלטת ועדת ההנחות בבקשות למתן הנחות למוסד מתנדב לתועלת  מר חיים ברוידא: 

 החומרים נשלחו אליכם.  –הציבור 

 

 אנה רוצה לדבר! מה קורה?    :גב' דבי סלוצקי

 

תשבי במקום! את לא מנהלת את הישיבה! תשבי כבר במקום. אני לא פוגע  מר חיים ברוידא: 

 ם סדר יום, אני מנהל את סדר היום, תיגשי למקום שלך בבקשה, קדימה.  בשו

 

 אריאל,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

רונית, בבקשה למקום שלך. קדימה, אנחנו מצביעים. מי בעד? מי בעד אישור?  מר חיים ברוידא: 

 בעד. מיכל? אוקיי, עשרה בעד, מי נגד? 

 

  אנחנו לא נשתתף בהצבעה.   :גב' דבי סלוצקי

 

 אין שום בעיה.   מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

אישור החלטת ועדת ההנחות בבקשות למתן הנחות למוסד  ברוב קולות על מועצת העיר החליטה 

 1938 –)י( לפקודת מיסי העירייה ומיסי הממשלה )פיטורין( 5לפי סעיף   –מתנדב לתועלת הציבור 
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ב' לפקודת העיריות )נוסח חדש(,   169נוי ועדת מכרזים לבחירת עובדים בכירים לפי ס' אישור מי. 8

 לבחירת מהנדס/ת העיר. 

 

אישור מינוי ועדת מכרזים לבחירת עובדים בכירים לפקודת העיריות, נוסח  מר חיים ברוידא: 

שנים ארוכות,   חדש. כידוע לכם, פרץ מסיים את תפקידו ויוצא לגמלאות, אנו מודים לו מקרב לב על

 יש לו זכויות רבות בפיתוח העיר, וכמובן שנקיים פרידה מכובדת בהמשך. 

כעת אנחנו צריכים לבחור הרכב ועדה לבחירת מהנדס העיר החדש, בהתאם לפקודת העיריות. 

יושב ראש הוועדה חיים ברוידא, מר חיים גולדמן, רונית ויינטראוב, אריאל   –ההרכב המוצע לוועדה 

 ר ונציג משרד הפנים. יש התייחסות?  הילדסהיימ

 

 יש לי התייחסות,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מי בעד?  מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, רגע, אני רוצה להתייחס.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 כן?  מר חיים ברוידא: 

 

אני רק רוצה להגיד, להביע את צערי על העזיבה של מהנדס העיר, פרץ  גב' רונית ויינטראוב: 

אוסנברג, משום שהוא באמת איש מקצוע מהמעלה הראשונה, ויש לו המון ערכים מוספים. בכל 

 העולם קוראים לו לכל מיני אזורי אסון וכאלה, ופינוי, הוא מומחה בדברים האלה.

עיריית רעננה עכשיו מאבדת כוח מאוד חשוב, אני מקווה שנצליח למצוא מישהו שמתקרב לשיעור  

 ומקצועיות משובחת.  קומתו. המון ניסיון 

 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 64 
 

 תודה רבה.  מר חיים ברוידא: 

 

 ותודה לפרץ.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מי נגד? מי נמנע? פה אחד.מי בעד הרכב הוועדה? אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

ב'   169בדים בכירים לפי ס' אישור מינוי ועדת מכרזים לבחירת עועל מועצת העיר החליטה פה אחד 

 .לפקודת העיריות )נוסח חדש(, לבחירת מהנדס/ת העיר

 

 אישור מועצת העיר לעדכון הרכב ועדות עירוניות על פי הנספח המצורף. . 9

 

אישור מועצת העיר לעדכון הרכב הוועדות העירוניות על פי הנספח המצורף.   מר חיים ברוידא: 

 ראיתם אותו.   החומר נשלח אליכם מראש, אז ודאי

 

 אם אפשר, אנחנו רוצים הצבעה בכל סעיף, אנחנו לא רוצים להצביע כבלוק. גב' רונית ויינטראוב: 

 ואם אפשר, אפשר? אז אני מבקשת שתקריא כל סעיף, בסדר? 

 

ועדת הנהלה, אנחנו גורעים את ניר קריסטל, ועדת מל"ח גריעת ניר קריסטל,  מר חיים ברוידא: 

 ראש במקום ניר קריסטל, ו...  חיים ברוידא יושב 
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 רגע, אבל אתה צריך להצביע, כל סעיף אתה צריך להצביע.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אוקיי, אין שום בעיה.   מר חיים ברוידא: 

 

   גריעת ניר קריסטל, מי בעד? –ועדת הנהלה  מר חיים ברוידא: 

 

 אנחנו נגד.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 . 8נגד  10. אתם נגד מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על פי הנספח המצ"ב. ההנהלהעדכון הרכב ועדת על  ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 
 

 גריעת ניר קריסטל.  –ועדת מל"ח  מר חיים ברוידא: 

 

 נגד, נגד גריעת ניר קריסטל.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 . 10:8 מר חיים ברוידא: 

 

 זה לא צריך להיות קשור לאופוזיציה קואליציה.   ' רונית ויינטראוב: גב
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 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על עדכון הרכב ועדת מל"ח על פי הנספח המצ"ב. ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 
ראש במקום  ברט יושב . ועדת אימוץ, גריעת ניר קריסטל, ארז8נגד  10אוקיי,  מר חיים ברוידא: 

 ניר קריסטל, וגריעת איילת ארז, מי בעד?  

 

 נגד.  גב' רונית ויינטראוב: 

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על עדכון הרכב ועדת אימוץ על פי הנספח המצ"ב. ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 

 
 ועדה למאבק בנגע הסמים,  מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, לא שאלת מי נגד, מה יש לך?  : בגב' רונית ויינטראו
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גריעת ניר קריסטל, חיים ברוידא יושב ראש במקום ניר קריסטל, גריעת   מר חיים ברוידא: 

 איילת ארז, מי בעד?  

 

 תעבור להצבעה שמית.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ועדת ביקורת.   מר חיים ברוידא: 

 

 ת בבקשה.  יהצבעה שמית בבקשה. הצבעה שמ גב' רונית ויינטראוב: 

 

 בסדר, נו, הצלחת. אוקיי.   מר חיים ברוידא: 

 

 אוקיי, נשתדל, תודה.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 :הצבעה

  10 –בעד 

  8 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על עדכון הרכב ועדה למאבק בנגע הסמים על פי הנספח המצ"ב.  ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

 

עת עמית צור, מירב מאיר חברת מועצה במקום עמית צור.  יועדת ביקורת, גר מר חיים ברוידא: 

 מי בעד? 

 

 אחד.  –אחד  גב' רונית ויינטראוב: 
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 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על פי הנספח המצ"ב. ועדת הביקורתעדכון הרכב על מועצת העיר החליטה פה אחד 

 
 

 מאיר במקום, מי בעד? פה אחד. מירבועדת הנחות, גריעת צבי נדב,  מר חיים ברוידא: 

 
 

 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על פי הנספח המצ"ב. וועדת ההנחותעל עדכון הרכב ועדת  מועצת העיר החליטה פה אחד 

 
 

ועדת איכות הסביבה, גריעת צבי נדב, מירב מאיר חברת ועדה במקום צבי  מר חיים ברוידא: 

 נדב, מי בעד?  
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 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על פי הנספח המצ"ב. איכות הסביבהעל עדכון הרכב ועדת  מועצת העיר החליטה פה אחד 

 
ועדה להנצחת זכרם של חללי הטרור, גריעת צבי נדב מירב מאיר במקומו, מי  מר חיים ברוידא: 

 בעד? 

 
 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

על פי הנספח  להנצחת זכרם של חללי הטרורעל עדכון הרכב ועדה יטה פה אחד צת העיר החלמוע

 המצ"ב.

 
אישור מועצת העיר לפניה משותפת יחד עם מועצה אזורית דרום השרון למשרד הפנים, . 10

להקמת ועדה לבחינת חלוקת הכנסות בין רעננה ובין דרום השרון, בנוגע לשטח במושב גבעת ח"ן  

 .2015ין הרשויות שנחתם באוגוסט תאם להסכם בוזאת בה

 

אישור מועצת העיר לפניה משותפת יחד עם מועצה אזורית דרום סעיף הבא.  מר חיים ברוידא: 

השרון למשרד הפנים, להקמת ועדה לבחינת חלוקת הכנסות בין רעננה ובין דרום השרון, בנוגע לשטח 

 . 2015סט שנחתם באוגובמושב גבעת ח"ן וזאת בהתאם להסכם בין הרשויות 
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, במסגרתה אושר הסכם בין עיריית רעננה, 29.7.2015מדובר באשרור של החלטת מועצת העיר מיום 

לבין מועצת דרום השרון, לשינוי תחום השיפוט של העיר רעננה, בגבולה המשותף עם דרום השרון,  

אני   ר זאת תאושר. וכן לחלוקת הכנסות, חלף היטלי ההשבחה שצפויים להתקבל מהתוכנית, כאש

 אבקש מהיועצת המשפטית להסביר. 

 

מדובר בשטח שהיה שייך בעבר לדרום השרון, מדובר במשולש גבעת ח"ן,  : עו"ד תהילה סובל

הסכם שחיים הזכיר,  , מכוח אותו 2017והוא עבר לשטח השיפוט והתכנון של עיריית רעננה עוד בשנת 

 שאושר במועצת העיר.  

נסות, חלף היטלי השבחה והשטח באמת עבר, וכרגע מה טח וחלוקת הכההסכם דיבר על העברת ש

 שנותר לאשרר מול משרד הפנים, זה את עניין חלוקת ההכנסות.

, ובעצם מחצית מההכנסות שיהיו אחרי אישור התוכנית.  12%מדובר על אדמת מינהל, והכנסות של 

 כרגע התוכנית עצמה בדיונים, הוועדה המחוזית. 

מנו את האשרור, צריך לקבל את החלטת המועצה, ולכן אנחנו  פנים, לקבל מכדי לפנות לשר ה

 מביאים את זה כרגע.  

 

 אוקיי, מי בעד? אוקיי, פה אחד. מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  18 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

לפניה משותפת יחד עם מועצה אזורית דרום השרון  על אישור מועצת העיר החליטה פה אחד 

הקמת ועדה לבחינת חלוקת הכנסות בין רעננה ובין דרום השרון, בנוגע לשטח  שרד הפנים, ללמ

 .2015במושב גבעת ח"ן וזאת בהתאם להסכם בין הרשויות שנחתם באוגוסט 
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, בנוגע לבקשה להקצאת קרקע לקהילה 27.12.2020אישור המלצת ועדת הקצאות מיום . 11

וגשו, לעניין הקמה והפעלת בית כנסת בגוש  התנגדויות שה( וב580010510המסורתית ברעננה )ע.ר.  

 .847,971,968בחלקות  6580ובגוש  504,508, בחלקות 6581

 

דיון בבקשה להקצאת קרקע לקהילה המסורתית  – 11אנחנו עוברים לסעיף  מר חיים ברוידא: 

גוש  , וב504,508 , בחלקות6581ברעננה, ובהתנגדויות שהוגשו, לעניין הקמה והפעלת בית כנסת בגוש 

 .27.12.2020ובהמלצת ועדת הקצאות מיום  847,971,968בחלקות  6580

אני רוצה להדגיש, אנו יושבים כאן היום, בהתאם לנוהל הקצאות, ובהמשך לעבודה ארוכה שנעשתה 

שנה, שהליכי   15-בוועדת הקצאות, ובטרם ניגש לדיון, חשוב לי לומר כמה מילים. במשך למעלה מ

 חבורה, נגררים ונמשכים בכלל, ובקהילה המסורתית בפרט. ררים של אותה הקצאות נג

חלק מהאנשים שנמצאים פה, גם הצביעו בעד ההקצאה הזאת. לא בתוך הקואליציה, אלא גם  

 באופוזיציה. 

אני חייב לומר, בהסתכלות של האזרח, כי על אף הליך זה, ההליך צריך להימשך ולא לעצור ולא לתת 

 טואציה שהם היו בה. זור לאותה סילהם עוד פעם לח

לגופו של עניין, אני חושב שאנו מביאים לשולחן הצעה מאוזנת, מידתית, שלוקחת בחשבון את צרכי  

 הקהילה המסורתית מחד, ואת צרכי התושבים מאידך.

מבלי להיכנס לקלישאות, אני באמת אומר שיש כאן אלמנט של צדק היסטורי. זו החלטה שנותנת  

קהילה. ובני הקהילה הזאת, של הרבה גוסטבו גרינצווג מבקשים משכן  ון את צרכי הולוקחת בחשב

 קבע, בו הם חפצים. 

רעננה היא פלורליסטית, לא כולם מקבלים את הקו שלהם, אבל היא מגוונת, מכילה ומחבקת. כל 

 זרם צריך לקבל יחס שווה ויכולת הולמת לקיים את חיי הקהילה הנכונים. 

בניי ומחשבה זו היא נר לרגליי בבואי לקבל החלטות, וכך אני מקווה ם, כולם היו כל בני רעננה שווי

 אם מישהו רוצה להתייחס, בבקשה.  ננהג גם הפעם. 
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 כן, אני רוצה להתייחס.     :גב' דבי סלוצקי

 

 כן?  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה להתייחס. כפי שידוע לכם,    :גב' דבי סלוצקי

 

להגיד עוד דבר, לפני. יש פה ניסיון לעוות את התוכנית.  כן, אני רוצהלפני  מר חיים ברוידא: 

מישהו מנסה לייצר מצג שווא, שכביכול בית הכנסת יביא לכך שהחורשה תיכחד. לקחנו והלכנו לשם,  

כשבעה וחצי מטרים, יכול להיות ואנחנו נקבע בסופו של דבר בוועדת בניין עיר, זה חלק  –וראינו 

כן, הניסיון הזה להציג מצג שווא בפני התושבים, הוא לא הוגן. אני של המבנה. ולמהחצר שלהם, ולא 

קומות, ומול הבית שלי עומדים לבנות שמונה  3, בבניין בן 13יכול לומר לכם שאני גר ברחוב קלאוזנר 

קומות, ואני חתמתי, כמו שאני צריך לעשות, כי זאת המחויבות שלי כראש עיר. להסתכל על  

 ל העיר.  ההתפתחות ש

 

 התנגדת.   ברנדסאבל ל ' רונית ויינטראוב: גב

 

 למה התנגדתי?   מר חיים ברוידא: 

 

 .  ברנדסלבניינים ב גב' רונית ויינטראוב: 

 

קומות, והיום אנחנו עם בניינים בשמונה  16אני התנגדתי לבניינים בני  מר חיים ברוידא: 

קומות. אם את  16י בניינים, בנ  בניינים, שלושה ברנדסקומות. לא חושב שהיה מקום להקים ב

 חושבת שזה היה נכון, אז בבקשה. לא הייתי אז חבר מועצה גם. 
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מה שאני רציתי להגיד, שסיעת מרצ הייתה בין היוזמות, באופן היסטורי,    :גב' דבי סלוצקי

אפשר לבדוק פרוטוקולים, להקצאת קרקע לקהילה המסורתית. אני בפרט מאוד מקורבת אליה, יש 

 י ספרדית ודוברי אנגלית, וזאת קהילה שמאוד קרובה לליבי.ילוב של דוברשם ש

יחד עם זאת, ההקצאה, אני חושבת שלא הגיעה להקצאה נכונה, שהיא פלשה ברגע שהעירייה דרשה 

בפרוגראמה, להכניס בבנייה משרדים של העירייה, ועל ידי כך הגדילה את הבנייה שיצא לי להיות,  

 בית הכנסת שלהם, לבניין מפלצתי. ורך התפילה ולשמש את הקהילה רק לצ 

זה גרר, זה היה כאילו הכניסו עז, ואני הזהרתי אותך, לראש העיר, שאתה ממש מקשה על הקהילה  

המסורתית, בזה שאתה מגדיל את הבניין. כי זה לא יגמר טוב. הקהילה הזאת צריכה לחיות בשלום 

עקים, ובקושי אנחנו שומעים אותם, פה בחוץ וצו עם השכנים. הם כולל אנשים שמתנגדים, ומופיעים

ניין. וצר לי על כך שאפילו נציגות שלהם לא ניתנה להם את  כי אי אפשר לשתף אותם בתוך הב

 האפשרות להיכנס.  

אז זה מתנגד, כמו שאמרתי, נמצא בפרוטוקול של ועדת ההקצאות, המכתב שאני כתבתי, שיש  

ים, גינות קהילתיות, פלורליזם ביהדות. ועל ידי  , שטחים ירוקהתנגשות בין ערכים שונים. חיי קהילה

זה שעשינו הקצאה מעבר לפרופורציות שנדרשות לצורך בית הכנסת, בעצם אנחנו מקשים על 

הקהילה המסורתית, ליישם ולהביא לביצוע את הפרויקט שלהם. הם נכנסים ממש נגד השכנים, 

 בעימות איתם, וזה לא...  

 

 ת את מדברת? על איזו תוספ מר חיים ברוידא: 

 

 על כל השטחים של העירייה שנבנים.    :גב' דבי סלוצקי

 

 שום שטחים, שום שטחים לא נוספו. אני רוצה להגיד לך עוד דבר.   מר חיים ברוידא: 
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 אתה בעצמך אמרת לי.     :גב' דבי סלוצקי

 

עננה. ובת עיריית רלא, פשוט הקצו בתוך המכלול עצמו, הקצו לנו שטחים לט מר חיים ברוידא: 

 עכשיו אני רוצה להסביר לך דבר אחד,  

 

 אז אפשר לוותר על השטחים האלה, ואז תפתור את הבעיה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 לא רוצה לוותר,   מר חיים ברוידא: 

 

 כדי לחיות בשלום,     :גב' דבי סלוצקי

 

ו משלמים  הגיוני. אנחנלא חבר'ה, עיריית רעננה סובלת היום ממצב שהוא  מר חיים ברוידא: 

 מיליון ₪ שכירות במקומות פרטיים. אין סיבה בעולם,  2.5

 

 אז נבנה את כיכר העיר סוף סוף, נבנה את כיכר העיר, למה אנחנו מתעכבים?     :גב' דבי סלוצקי

 

חבר'ה, אל תוותרו על משרדי עירייה, אל תוותרו על הדברים האלה, כי זאת   מר חיים ברוידא: 

 עבור למהלך אחר. ריית רעננה ל הזכות של עי

אנחנו, עד היום, מתמודדים עם עמותות שקיבלו שטחים חינם, ואנחנו עכשיו עושים הסדרה,  

באמצעות היועצות המשפטיות. אין סיבה בעולם שאנשים יקבלו בחינם משרדים, בשעה שאנחנו  

 כעירייה, את ואני, משלמים כסף באופן פרטי.  

 

 , יש פה במפורש את אותו עניין של עירוב שימושים,  , דבי2015-ב אגב,  מר אריאל הילדסהיימר:
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 זה לא רלוונטי, אריאל.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ודאי שזה רלוונטי,    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 הרעיון הוא שצריך לסגת.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ויש פה תמיכה של החברים בדבר הזה.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 זה נוגע בגינה קהילתית,   : ית ויינטראובגב' רונ

 

 אין פה שינוי, לא נכון, דבי מאיפה...   מר אריאל הילדסהיימר:

 

חבר'ה, אתם מרצ עצמה הצביעה בעד הדבר הזה, אתם עכשיו אומרים דבר  מר חיים ברוידא: 

 שהוא לא נכון, את עצמך, גם דבי גם שם? 

 

 ן. כאן, סימה כאעדית פה, ניר קריסטל   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 אז מה? אתם אישרתם את זה, אני ממשיך את זה כרגע.  מר חיים ברוידא: 

 

 אנחנו אמרנו,     :גב' דבי סלוצקי

 

אומר פה יושב ראש הוועדה איתן גינזבורג, שיש דיון וזה יבוא לוועדה, וזה  מר אריאל הילדסהיימר:

 ם שינוי. ה. אין פה שובדיוק מה שנאמר כאן עכשיו, לוועדה המקומית לתכנון ובני
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 שתבין, אני לא נגד ההקצאה, אני נגד הפלישה לתוך השטחים הירוקים.     :גב' דבי סלוצקי

 

מעלות, רק בשביל, רק בשביל לנסות ולהתנגח בי על   180חבר'ה, עשיתם  מר חיים ברוידא: 

 חשבון הקהילה.  

 

 אבל,    :גב' דבי סלוצקי

 

 , פה, אתם אלה זה מה שעשיתם, אתם מר חיים ברוידא: 

 

 המניפולציה שלך...   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מההתחלה, מה אתה מדבר?    :גב' דבי סלוצקי

 

 קהילה פלורליסטית, ליברלית,   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 אתם אומרים את זה.   מר חיים ברוידא: 

 

 שנים.   15ם? שנים לגרור אות 15קהילה יקרה, מאות משפחות, איך אפשר   מר אריאל הילדסהיימר:

 

אתה לא מבין שאני בעד? אני נגד שהעירייה תפתור את הבעיות של המשרדים    :גב' דבי סלוצקי

 שלה, על גבי התושבים שלה ועל גבי הקהילה המסורתית. 

 

 דבי,  מר חיים ברוידא: 
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 אתם מתלבשים עליהם, כדי להקשות עליהם. ולזה אני נגד.    :גב' דבי סלוצקי

 

 שים על אף אחד. אנחנו לא מק מר חיים ברוידא: 

 

 כן,    :גב' דבי סלוצקי

 

 רוצה לעדכן אותך בעוד נקודה,  מר חיים ברוידא: 

 

 תרחיב את כיכר העיר, אז יהיו לך משרדים.     :גב' דבי סלוצקי

 

 תקשיבי עוד שנייה.   מר חיים ברוידא: 

 

 למה את זה אתה לא עושה?    :גב' דבי סלוצקי

 

 עוד שנייה.   תקשיבי מר חיים ברוידא: 

 

 כן?    :גב' דבי סלוצקי

 

אלף מ"ר לטובת   12ברעננה, ויעיד על זה פרץ, בתוך חמש שנים, אנחנו נקבל  מר חיים ברוידא: 

תושבי רעננה. כפי שיש היום את בית בנג'י, ואנחנו חייבנו אותו לתת קומה, כפי שאנחנו מחייבים את  

 כולם, אנחנו מחייבים גם אותם. זכותנו,  

 

 אז תחליף את השטחים האלה שם,    :בי סלוצקיגב' ד
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 כשאנחנו מקצים,   מר חיים ברוידא: 

 

קהילה... מטר מרובע של אדמה קהילתית, יותר שווה ממטר מרובע של    :גב' דבי סלוצקי

 משרד. 

 

מה שאני אומר לך, שאין סיבה בעולם, שכאשר  תקשיבי רגע, את רק צועקת.  מר חיים ברוידא: 

 שים את זה בכל מקום, בל. אנחנו עואתה נותן, לא תק

 

 תקבל עבודה קהילתית, זה יותר חשוב. זה ערך בפני עצמו.    :גב' דבי סלוצקי

 

 , 180-ה מר חיים ברוידא: 

 

 יותר חשוב הערך הקהילתית, מהמשרד...     :גב' דבי סלוצקי

 

 מ' הללו לא ישנו שום דבר מהתכנון.  180-ה מר חיים ברוידא: 

 

 יכולים להציל את הגינה הקהילתית.  מ'  180כן,    :גב' דבי סלוצקי

 

דבי, אומרים לך פה במפורש, הגינה הקהילתית תמשיך לפעול, אין שאלה  מר אריאל הילדסהיימר:

בכלל. הם היו בשטח, הם רואים, הם יודעים את זה. אגב, בקדנציה הזאת הגדלנו את תקציב הגינות 

עכשיו עוד בנווה זמר, אין איש שזה   אנחנו מקימיםהקהילתיות, הקמנו גינות קהילתיות חדשות, 

 חשוב לו יותר מראש העיר. 

 

 רק תבטל את המשרד שם.    :גב' דבי סלוצקי
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 אבל זו מניפולציה,    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 תבטל את המשרד שם.     :גב' דבי סלוצקי

 

בגדול.   שאלה, תמשיך זו מניפולציה, הגינה הקהילתית תמשיך לפעול. אין מר אריאל הילדסהיימר:

 בגדול. 

 

אני רוצה להגיד עוד משהו, אני למעשה ממשיך את מה שאתם התחלתם,  מר חיים ברוידא: 

 מעלות.  180ואתם היום עושים 

 

 אתה ממשיך, אבל אתה מקלקל את מה שאנחנו התחלנו.    :גב' דבי סלוצקי

 

 אני לא מוסיף שום דבר.   מר חיים ברוידא: 

 

מ' מיותרים של משרדים, שאתה יכול לעשות במקום  180 כי אתה מוסיף   :גב' דבי סלוצקי

 אחר, במקום לתת לקהילה, 

 

 לא שינינו שום דבר.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 איפה במקום אחר?   מר חיים ברוידא: 

 

 דבי,   מר אריאל הילדסהיימר:
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 מ',   180אל תוסיף    :גב' דבי סלוצקי

 

 , 2015ולי הפרוטוקול מי תקראי את   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 זה אותו שטח, לא יעזור לך.  מר חיים ברוידא: 

 

על מה את מדברת? ההיפך. ההיפך. עכשיו גם הייתה מחשבה על הגינה   מר אריאל הילדסהיימר: 

 הקהילתית, כדי שזה יהיה כמו שצריך.  

 

 סליחה, אני מכירה את הנושא היטב.    :גב' דבי סלוצקי

 

ה נכון, קהילה ליבראלית, קהילה פלורליסטית, מאות  כדי שזה יהי מר אריאל הילדסהיימר:

 משפחות, איך אפשר?  

 

 מיכאל, אפשר.  מר חיים ברוידא: 

 

 שנה,  15  מר אריאל הילדסהיימר:

 

אל תדבר בעד הקהילה המסורתית, כי הבן שלי עשה את הבר מצווה שלו    :גב' דבי סלוצקי

 בקהילה המסורתית!  

 

 קשה מיכאל.  בב מר חיים ברוידא: 

 

 אריאל, אתה לא צריך להגן עליהם. אני,    :גב' דבי סלוצקי
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 שנה, אדרבא ואדרבא.   15אדרבא ואדרבא, תדברי איתם. עינוי דין,   מר אריאל הילדסהיימר:

 

אריאל, אתה מעוות את המציאות. תפסיק להגיד דברים, ותפסיק להתנהג   גב' רונית ויינטראוב: 

 ר, מספיק! כאילו הצטרפת למועצת העי

 

 תגידי לי, מה...   מר חיים ברוידא: 

 

 אני עומד מאחורי כל מכילה גברת רונית, מאחורי כל מילה.   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 תגידי, על מה את מדברת, תגידי לי?  מר חיים ברוידא: 

 

 די.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

קהילה ליבראלית,   פלורליסטית, קהילה –קהילה פלו, אני אגיד עוד פעם  מר אריאל הילדסהיימר:

 מאות משפחות, שנים רבות מחכים למבנה קבע. יושבים שם בצורה פיראטית באופן, 

 

 אתם מכניסים עז בכוונה להכשיל אותם.    :גב' דבי סלוצקי

 

 בסדר, בסדר דבי.   מר חיים ברוידא: 

 

 . מ' שלך  180 -זה מה שאני אומרת, אתם מכשילים אותם. ב   :גב' דבי סלוצקי

 

 תקשיבי רגע,  ברוידא: מר חיים 
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 מ' שלך.  180-תוותר עליהם, על ה   :גב' דבי סלוצקי

 

תקשיבי, אני יודע שזה השעתיים היחידות שיש לכם כל חודש, אז תמשיכו.   מר חיים ברוידא: 

 אבל אתם לא עושים טוב לעצמכם. מיכאל, בבקשה. 

 

 נמוך.  אתה יורד כל כך נמוך, כל כך גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אני יורד נמוך? נו?   חיים ברוידא: מר 

 

 מינימום ממלכתיות.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 קדימה, מיכאל.   מר חיים ברוידא: 

 

 מינימום ממלכתיות.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מיכאל, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אין דבר, בואו נחכה. עוד פעם,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

ה להגיד משהו בקשר לגינה הקהילתית. אנחנו היינו בשטח לפני, אם אני רוצ : זמןמר מיכאל ריי

אני לא טועה, זה היה שנה וחצי, היה שם ניר קריסטל, גם אתה היית שם, חיים, אנחנו הבטחנו לגינה  

הקהילתית, באותו מעמד, שאנחנו נדאג להם לגידור, למים, לכל מה שהם צריכים בשטח. אני מקווה  

 מאחורי ההבטחה הזאת.  דיין עומדים שאנחנו ע
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 עומדים מאחורי ההבטחה הזאת.  מר חיים ברוידא: 

 

 אוקיי. אנחנו עומדים מאחורי כל ההבטחה הזאת לגינה הקהילתית,   : מר מיכאל רייזמן

 

 חד משמעית.  מר חיים ברוידא: 

 

טחנו, אכן בסדר גמור, אני רוצה רק, כשאנחנו נגיד את זה, שכל מה שהב : מר מיכאל רייזמן

 חנו עומדים ומקיימים את זה. אנ

 

 חד משמעית.  מר חיים ברוידא: 

 

בסדר גמור, ולכן, תהיה הצבעה, אז אני אביע את דעתי בהצבעה, אבל אני   : מר מיכאל רייזמן

 רוצה לדעת שההבטחה שהובטחה להם, אכן תקוים. 

 

 חד משמעית. כן, ניר?   מר חיים ברוידא: 

 

התייחס, ברשותכם. תראו, זה לא סוד שאני תומך בזה,  י רוצה רגע לטוב, אנ מר ניר קריסטל: 

כי באמת יש פה סיפור ארוך מאוד, והקהילה הזאת חייבת בית כנסת. ושאלו אותי את זה גם  

המבקשים, וגם המתנגדים, אבל אני חושב ששני דברים יכולנו, כמועצת עיר, לעשות בצורה יותר 

 נבונה.

ותנים לציבור, גם לאלה וגם לאלה, להביע את דעתם בפני  , לו היינו נאני חושב שזה היה נכון – 1

המועצה. זה בהחלט חשוב שנוכל לשמוע את כולם, ושנוכל לשמוע את זה כולנו. בדיון פתוח, בלב 

 שלם ובנפש חפצה. זה אחד. 
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זה באמת שמיכאל כבר לקח לי את הנושא הזה באמת טוב מאוד, את ההבטחות   –הדבר השני 

לתית חייבים לקיים, וזה חייב לצאת גם בפרוטוקול של ישיבת המועצה הזאת.  ו לגינה הקהישהבטחנ

הבטחנו להם גידור, הבטחנו תשתיות מים והבטחנו נגישות למקור חשמל, כדי שהגינה תתקיים, היא 

 צריכה לזוז, והבטחנו שאנחנו נעזור להם, כדי שהגינה הזאת תהיה כמו שצריך.

רות לצאת עם פתרון שהוא עוד יותר טוב, לו אנחנו כעירייה,  , יש כאן אפשהדבר הנוסף, זה שבאמת

מוותרים באמת על השטח העירוני. אכן זכותנו, אין שאלה. אכן אנחנו נוהגים כך בהמון מקומות. 

 אבל יש כאן נקודה שבה המבנה באמת יוצא גדול, אבל לנו כעירייה, יש חלק בזה.

הצדדים, גם המבקשים, גם המתנגדים, לו נשכיל  התושבים משניואנחנו, בעצם, כמי שחפצים בטובת 

מ' שלנו, נתרום טיפה להקטנת הבניין, ונדע שבאמת עשינו ככל יכולתנו, להביא  180ונוותר על אותם 

 את כל הצדדים לעמק השווה.

ולכן, אני בהחלט חושב שזה ראוי ונכון לעשות את הויתור הזה על חלקה של העירייה, במקרה  

 ה.  יפי הזה. תודהספצ

 
 אפשר. מר חיים ברוידא: 

 

אוקיי. קודם כל, זה באמת דבר אחד שיהיה ברור. זה חשוב, זאת קהילה  גב' רונית ויינטראוב: 

נהדרת, אני אישית הייתי מעורבת, בתפקידיי הקודמים, בלתת להם את האפשרות לשכור מבנה של 

חיי הרוח של העיר, לחיי  ילה שתורמת להעירייה, להכיל אותם, וזאת קהילה שתורמת גם. זאת קה

 הקהילה.

ודווקא בגלל זה, הלב בוכה היום. כי בעצם, מה שעושים פה, זה קונפליקט בין שתי קהילות שעושות  

דברים חשובים. זה לקחת, ראש העיר אני אודה לך אם אתה תקשיב לי בכל זאת. כן, אבל אתה לא  

 ר.תי של ראש עימקשיב, לשמוע זה לא להקשיב, קצת נימוס ממלכ

אז אני ממש חושבת שזו התנגשות מיותרת, מה שיקרה זה שייווצר כאן קונפליקט, שאני חוששת  

שהקהילה הקונסרבטיבית תיפגע ממנו בסופו של דבר, ואם האישור הזה יעבור כמו שהוא היום, הם  

הילה שמנסה  ציפורים על העץ, אבל אני לא יודעת מה יהיה. כי יש פה, כמו שראיתם, ק 20יקבלו 
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 הגן על הזכויות שלה גם. ל

אני חושבת שניהול עיר דורש הרמוניה ואיזונים. איזונים בין קהילות. ראש עיר שמצליח, מאזן בין 

דברים. זה שהאיזונים בעיר הזאת הולכים   1001דתיים לחילוניים, בין קהילות עם רצונות שונים, 

 ונשברים, זה לא סוד. הנה, יש הזדמנות.

, בואו ננסה לדחות את ההצבעה הזאת בחודש, ולהביא לפשרה. בוא תראה ת להציע הצעהאני מבקש

 שיש לך יכולת להוביל לפשרה. בבקשה ממך, תעשה את זה. 

 
 תודה רבה.  מר חיים ברוידא: 

 

בטח חיים גולדמן, אתה לא רוצה, כי אתה יודע שקהילה קונסרבטיבית  גב' רונית ויינטראוב: 

 כאן עתירה מנהלית.  שהולכת להיותתיפגע, כי אתה יודע 

 
 מי בעד?  מר חיים ברוידא: 

 

 ישמרני אלוהים מהחיבוק דוב הזה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

מי שפוגע בקהילה המסורתית זה את בלבד, למרבה הצער. ואת יודעת מה? זה  : חיים גולדמןמר 

 יחשב לך, אל תדאגי.  

 
 הכנסתם עז.    :גב' דבי סלוצקי

 

 בקשה בעד.  ארז, ב וידא: מר חיים בר

 )הצבעה( 

 
 עשרה בעד מי?   מר חיים ברוידא: 
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 אני נמנעת.    :גב' דבי סלוצקי

 

 בעד וחמישה נמנעים.  13אוקיי, נמנעת.  מר חיים ברוידא: 

 
 :הצבעה

  13 –בעד 

  0 –נגד 

 5 –נמנע 

 החלטה: 

ע לבקשה  , בנוג27.12.2020המלצת ועדת הקצאות מיום על אישור  ברוב קולותמועצת העיר החליטה 

( ובהתנגדויות שהוגשו, לעניין הקמה 580010510להקצאת קרקע לקהילה המסורתית ברעננה )ע.ר. 

 .847,971,968בחלקות  6580ובגוש  504,508, בחלקות 6581והפעלת בית כנסת בגוש 

 
 

שורון  , בנוגע לבקשה להקצאת קרקע לעמותת י27.12.2020אישור המלצת ועדת הקצאות מיום . 12

( והתנגדויות שהוגשו, לעניין הריסת בית הכנסת והמקלט הקיים ובניית בית  580356657)ע.ר. 

 פינת ברנדס.  44, ברחוב שמריהו לוין 288, בחלקה 6583כנסת חדש במקום הקיים והגדלתו, בגוש 

 

לעמותת ישורון דיון בבקשה להקצאת קרקע  אנחנו עוברים לסעיף הבא. מר חיים ברוידא: 

, לעניין הריסת בית הכנסת והמקלט הקיים ובניית בית כנסת חדש במקום  גדויות שהוגשווהתנ

ובהמלצת ועדת   פינת ברנדס 44, ברחוב שמריהו לוין 288, בחלקה 6583הקיים והגדלתו, בגוש 

 .27.12.2020ההקצאות בנדון, מיום 

ת את המלצת ועד גם כאן, בהתאם לנוהל הקצאות, אנו מבקשים להביא היום בפני מועצת העיר

, בנוגע להקצאה לקהילת ישורון. כפי שתציג היועצת המשפטית, מדובר 27.12.2020מיום ההקצאות 

, וזאת בעקבות דין ודברים  930-, ירד ל1600-במתווה תכנוני, שעבר שינויים ניכרים, התחיל ב 

 שהתקיימו בין העירייה,  
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 יום? כמה יש היום? תזכיר כמה יש ה גב' רונית ויינטראוב: 

 

 התושבים, אל תפריעי לי.   ם ברוידא: מר חיי

 

 כמה יש בנוי היום?   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 . 930 מר חיים ברוידא: 

 

 כמה היום,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 . 930 מר חיים ברוידא: 

 

 לא, בשטח, לפני ה...   גב' רונית ויינטראוב: 

 

זר עוד פעם, המדיניות שלי,  תאים. ואני חובניסיון למציאת מתווה תכנוני מ מר חיים ברוידא: 

כל מבנה שאנו מקצים, כל מקבל נדרש לתת שטח לטובת צרכי העיר, גם במקרה  –היא חד משמעית 

 הזה. 

השטח המדובר, הוא שטח שנמצא בשליטת עיריית רעננה, לשימוש עירוני. בשנתיים וחצי האחרונות, 

את ההתקשרויות עם עמותות  מסדירים בחוק מאז שנכנסתי לתפקיד, אני חוזר ואומר, אנחנו 

שהשתמשו במתקנים עירוניים, ללא שכר וזאת בשעה שעיריית רעננה משלמת שכירות מלאה במבנים  

 פרטיים, לטובת משרדים שמשרתים את עובדי העירייה והציבור. 

לשימושים בהתאם גם במקרה הזה, השטחים במרתף הינם שטחים שמטרתם לשרת את הציבור, 

הכניסה אליהם היא כניסה חיצונית ולא על ידי בית הכנסת. אם יש התייחסות, על ידי... וו שיקבע
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 בבקשה. 

 

 יש כמה התייחסויות.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 כן, בבקשה. כן?   מר חיים ברוידא: 

 

היות ואני גם הייתי המיעוט בוועדת ההקצאות. אבל לפני הכול, אני לא   גב' רונית ויינטראוב: 

דו"ח יועץ תחבורה, או דו"ח תחבורתי כלשהו. יכול להיות שפספסתי? מישהו בנספחים, את  ראיתי

 יכול לענות לי על זה? קיים?  

 

אני... )תקלה במיקרופון( מרכז המוסיקה. אני זוכר דבר אחד, שמרכז  מר חיים ברוידא: 

 לא קשור,  המוסיקה הוקם גם בקול צעקות של תושבים, למה אתם שמים לנו מרכז מוסיקה ש

 

 שאלתי שאלה פשוטה,   ' רונית ויינטראוב: גב

 

אז אני שואל אותך שאלה גם פשוטה, מרכז המוסיקה עשו חישוב של   מר חיים ברוידא: 

 שטחים? 

 

 נתנו שם פתרונות טובים,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אין שום פתרונות,   מר חיים ברוידא: 

 

 זה לא דומה,  גב' רונית ויינטראוב: 
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 נוספו,  לא ים ברוידא: מר חי

 

 חבל שאתה כל הזמן תוקף את ההחלטה שלנו לבנות מרכז מוסיקה.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 חניות.  39אלף מ', עם  20אבל את לא יכולה לבוא על  מר חיים ברוידא: 

 

 בושה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

האלה. יש   לי את הדברים חניות, את לא יכולה לבוא, ולבוא ולהגיד 39עם  מר חיים ברוידא: 

שנים. את מכירה ואתו מהיום   59שם חניות, והכול מוסדר. בית הכנסת הזה עומד כבר ממילא כמעט 

שנולדת, ואני מכיר אותו מהיום שאני נולדתי, אולי קצת פחות, כי בכל אופן סתם לנסות לפגוע 

 בקהילה, 

 

 שמעת מה אני אומרת?   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 בה זמן מנסה להגיע לדברים האלה.  שכבר הר וידא: מר חיים בר

 

 בסדר.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ומי שאישר אותה, זה אתם בקדנציות הקודמות.   מר חיים ברוידא: 

 

 זה רחוב צר ביותר, אתה מודע לזה, כן?    :גב' דבי סלוצקי

 

 את רוצה? זה הכול רשום פה.  מר חיים ברוידא: 
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יש ועדה לתכנון ובניה, שתדון בהיבטים של תחבורה יוק בשביל זה בד מר אריאל הילדסהיימר:

 ותנועה. 

 

 בדיוק.  מר חיים ברוידא: 

 

 תנו לי,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

ועדת בניין עיר, תתכנס. ישנם פה גם אנשים בוועדת בניין עיר, אנחנו לא   מר חיים ברוידא: 

בואו לשמה, אנחנו נדבר  התנגדות, הם יקבענו וחרצנו את הדברים האלה, הדברים האלה, תהיה ה

 איתם, ובסופו של דבר, נגיע להבנות.

אין שום דבר לנסות לכפות את הדברים האלה, אבל בואו נהיה ישרים עם עצמנו. אי אפשר מצד אחד  

 לדבר שפה מותר, ושם אסור. 

 

 טוב.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

רעננה מתעוררת לחיים,  –ד לך דבר אחד יש את כל הצרכים. אני רוצה להגי מר חיים ברוידא: 

 גם בסופי שבוע. אני ביקשתי מגדעון לא, תקשיבי רגע, 

 

 אבל אתה אומר משהו,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

אני ביקשתי מגדעון, בפארק, השארתם לי ירושה של בן אדם בפארק, שסגור   מר חיים ברוידא: 

 בשבת. זה את חתמת על החוזה, לא אני.  

 



 לוגו חברת התמלולה                                                                                        עיריית רעננ
 5.5.2021ישיבת מועצה מן המניין 

 

 91 
 

 דאי שתיסוג מהדברים שלך, כ ויינטראוב:  גב' רונית

 

 זה חתום ש...    :גב' דבי סלוצקי

 

 אני פועל היום לטובת כל האוכלוסיות ברעננה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני קראתי את החוזה,     :גב' דבי סלוצקי

 

 גם למען זה, וגם למען זה,   מר חיים ברוידא: 

 

 ... את זה   :גב' דבי סלוצקי

 רופון(  )צעקות מחוץ למיק

 

אנחנו עוברים להצבעה. מי בעד הקצאת קרקע לעמותת ישורון? ארז, בבקשה  יים ברוידא: מר ח

 שם. 

 

 אפשר להתייחס? לפני ההצבעה. רגע,  מר ניר קריסטל: 

 

 אתה רוצה להתייחס?   מר חיים ברוידא: 

 

 כן, בבקשה.  מר ניר קריסטל: 

 

מה שאת עושה. זה בלתי  ט בלתי אנושי בבקשה. תפסיקי לעמוד כבר, זה פשו מר חיים ברוידא: 

 אנושי. 
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 זה אנושי,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

תקשיבי, הציבור, תקשיבי רגע, לי לא אכפת מה שאת עושה, אבל כואב לי  מר חיים ברוידא: 

 הלב שהציבור רואה את מה שאת עושה. 

 

 ראה.   הציבור... גם את ההצגה הקודמת שלך מול ניר הוא גב' רונית ויינטראוב: 

 

 תקשיבי, רונית,   ים ברוידא: מר חי

 

 אתה מטיף לי?   גב' רונית ויינטראוב: 

 

רונית, לא מתאים לך. את מתנהגת בצורה לא נכונה. תקשיבי, זה מעמד,   מר חיים ברוידא: 

רונית. את יושבת פה במועצת העיר, וזה שאת צועקת, משתוללת, קמה ומנסה לתקוף, זה לא נכון.  

 רק לטובתך.  לך. לטובתך.  בשבילך אני אומר

 

 אין שום בעיה, אני מודה לך.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 רק לטובתך.  מר חיים ברוידא: 

 

 לפני שאני אחזור לנושא,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 רעננה נמצאת בכל הפרמטרים במקום ראשון. זה לא יעזור לכם. ניר, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 
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הייתי באמצע לדבר, אתה הפסקת אותי, אמרת שאתה רוצה  רגע, אבל אני גב' רונית ויינטראוב: 

 להתייחס, תתמקד.  

 

 אוקיי, ניר מדבר אחרון ואנחנו מצביעים.   מר חיים ברוידא: 

 

 אוקיי.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ניר, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אבל אני הייתי באמצע הדברים, ניר.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ני לא התחלתי לדבר, אני ממתין, מה את רוצה?  א ניר קריסטל: מר 

 

 לא, סליחה, אנה, אני הייתי באמצע הדברים, הוא הפסיק אותי, חכי.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 תן לה לסיים לדבר.   מר ניר קריסטל: 

 

 אני התחלתי לדבר, שאלתי שאלה,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 יחס. היא רוצה להתיתנו לה לדבר,  מר ניר קריסטל: 

 

 כמה שעות,  מר אריאל הילדסהיימר:

  תהילה, אני מבקשת שתדאגי שתהיה לי את זכות הדיבור שמגיעה לי סביב  גב' רונית ויינטראוב: 

 הנושא. 
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 אוקיי, דברי, דברי כבר!   מר חיים ברוידא: 

 

 יופי. ואתה תתאפק עד הסוף הפעם.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מה את...? ל מר חיים ברוידא: 

 צעקות מחוץ למיקרופון( )

 

ו... ש... ודרך אגב, אני גם מודה לך על העצות הטובות לגבי התנהגות  גב' רונית ויינטראוב: 

 ונימוסים והליכות, ותזכיר אותם לעצמך...  

 

 הייתי גם שכן שלך.   מר חיים ברוידא: 

 

 כן.  ... את העימות שלך עם ניר, בדיוק חודש,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אוקיי, קדימה.   ם ברוידא: מר חיי

 

 באנה, אתה יורד נמוך, כל הזמן.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אני מנסה להגיע לגובה שלך, קדימה.  מר חיים ברוידא: 
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אוקיי. ראש עיר, נו. בואו אני אגיד, אני רק רוצה דבר אחד להגיד לכם, קודם  ב' רונית ויינטראוב: ג

אכן יש במקום בית כנסת, אכן אני מכירה אותו, מגיל מאוד  עניין תחבורה.  כל, לא סתם שאלתי על 

צעיר הוא חלק מהנוף הרענני, והוא במימדים הגיוניים. אין התנגדות לבית הכנסת, אין התנגדות  

לשיפוץ שלו, אין התנגדות לתנאים טובים למתפללים, יש התנגדות להגדלת שטח. יש התנגדות ל... 

שמריהו לוין, רחוב צר קטן, עוד גני ילדים שם. תחשבו,   –ן רחובות ברנדס כמו שהוא אמר, קר

בבקשה להקצאה, הם דיברו על הקמת בית כנסת, תסתכלו טוב במסמכים, בית מדרש לבחורים  

ימים  6ימים בשבוע,  7דברים, ותסתכלו על המטראז', זה יהיה פעיל,  1001-צעירים, מרכז תרבות ו

   ות, חמישה וחצי.זה יהיה, כנראה, במכוני

 

 הם לא ביקשו שם מקווה?  : חיים גולדמןמר 

 

 סליחה, די,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 לא, אני שואל ברצינות, מה?  : חיים גולדמןמר 

 

 אל תפסיק אותי.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 הם אמרו לי שהם רוצים גם מקווה.  : חיים גולדמןמר 

 

 אני אומרת,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 מה, ביטלתם להם את המקווה שם?  : חיים גולדמןמר 

 

 טוב, אתה יכול לתת לי לסיים?  גב' רונית ויינטראוב: 
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 מה, ביטלו את המקווה?   : חיים גולדמןמר 

 

 מה שאני אומרת,   גב' רונית ויינטראוב: 

 

זור עוד אין שם מילה על בית מדרש, רונית, רק לדייק את העובדות. אני אח מר אריאל הילדסהיימר:

 ן שם מילה על בית מדרש. פעם. אי

 

 אז תסתכל במסמכים,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אני אחזור עוד פעם, אין שם מילה על בית מדרש.    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 לא נכון. אתה טועה.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 יושבת פה ממונה,    מר אריאל הילדסהיימר:

 

 ף העולם, מדינה יהודית עם בית מדרש.  מדרש, זה לא סו גם אם יש בית : חיים גולדמןמר 

 

 את אומרת דברים לא נכונים.   מר אריאל הילדסהיימר:

 

 רונית, ההתנהגות שלך,   מר חיים ברוידא: 

 

יושבת פה שרית, יושבת פה תהילה, תכבדי אותן, תכבדי את מה שהן   מר אריאל הילדסהיימר: 

 אומרות. 
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ת לא רק אותך, את כולנו. ואני מבקש ממך, הגות שלך מביישרונית, ההתנ מר חיים ברוידא: 

 תיישרי קו. את פשוט,  

 

 ליישר קו עם מה? עם ה...   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 את מדברת, רונית,   מר חיים ברוידא: 

 

 תן לי לסיים את דבריי. אתם הולכים לגזור מי שיצביע,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 יע. נו צריכים להצבחבר'ה, אנח מר חיים ברוידא: 

 

 סליחה! אני ביקשתי.   מר ניר קריסטל: 

 

 ארז? מר חיים ברוידא: 

 

 בעד?

 דרורה?

 מי בעד?

 מי נגד?

 

 לא, לא, חיים, לא, אני ביקשתי להתייחס.   מר ניר קריסטל: 
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זה בכל מקרה היה  התקבל. אתם לא תעשו עכשיו את ההצגה הזאת, קדימה.  מר חיים ברוידא: 

 עובר.

 
 :הצבעה

  10 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 
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